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Pkt 1. Otwarcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „19 grudnia 2024 roku. 

Witam serdecznie panie i panów radnych. Witam pana Starostę. Witam pana 

Wicestarostę. Witam Sekretarza Powiatu. Witam Skarbnika Powiatu, ale również witam 

Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żninie – Skarbnika Powiatu od 24 

grudnia. Witam Kierownika Biura Rady i Zarządu. Witam pana mecenasa, jak również 

witam pozostałych pracowników starostwa. Szanowni państwo, przypominam o klauzuli, 

która dotyczy transmisji obrad. Macie ją państwo w systemie rada, jak również jest 

wyświetlona dzisiaj na naszym ekranie”. 

Pkt 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 2: „Stwierdzenie 

prawomocności obrad.” Stwierdzam, że na podstawie listy obecności na ogólną liczbę 19 
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radnych obecnych jest 18 radnych. Zgodnie z art. 13 ust. 1 ustawy o samorządzie 

powiatowym uchwały rady zapadają w obecności co najmniej połowy ustawowego składu 

Rady Powiatu. W związku z powyższym rada jest prawomocna do podejmowania uchwał. 

Pan Witold Mrówczyński zwolniony, usprawiedliwiony”. 

Lista obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu. 

 

Pkt 3. Przedstawienie porządku obrad. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo, punkt 

3: „Przedstawienie porządku obrad.” W dniu dzisiejszym Zarząd Powiatu w Żninie złożył 

wniosek dotyczący uzupełnienia i zmiany porządku obrad VI sesji Rady Powiatu w Żninie o 

następujący punkt - punkt 19: „Podjęcie stanowiska w sprawie ustanowienia w Powiecie 

Żnińskim w uzgodnieniu z gminą Żnin roku 2025 rokiem Michała Joachimowskiego 

Lekkoatlety, Olimpijczyka i Pałuczanina.” Panie starosto, bardzo proszę”.  

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo, ja na wstępie ogólnie tylko powiem, że pan Michał Joachimowski w przyszłym roku 

miałby 75 lat, ale niestety, nie żyje i postanowiliśmy przygotować stosowne stanowisko Rady 

Powiatu w tym temacie. Podobne stanowisko zajmie na swojej sesji Rada Miejska w Żninie i 

chcielibyśmy rok przyszły, rok 2025 ustanowić rokiem Michała Joachimowskiego. O 

szczegółach powiem w punkcie, jak będziemy rozpatrywać tą sprawę. Dziękuję bardzo.” 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście. 

Wysoka Rado, w związku z powyższym zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 

powiatowym rada powiatu może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu rady. Kto z obecnych radnych jest za zmianą porządku obrad? 

Proszę o zagłosowanie w systemie rada”. Z przyczyn technicznych pani Anna Falkowska, 

proszę o ręczne zagłosowanie. W systemie nie widzimy. Tak, dziękujemy. Nie działa. Coś 

mamy chwilowo w systemie. Dziękuję pani Ani Falkowskiej”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 
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4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   nieobecny 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska –wysoka rado, 18 radnych za. 

Dziękuję. Porządek obrad został uzupełniony. Punkt 4: „Przyjęcie protokołu z poprzedniej 

sesji.” Punkt 5: „Sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności między sesjami rady, w tym z 

wykonania uchwał rady.” Punkt 6: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zadań 

realizowanych przez Powiat Żniński w 2024 roku finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.” Punkt 7: „Podjęcie uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na rok 2024.” Punkt 8: „Podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Żnińskiego.” Punkt 9: „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

pomocy finansowej gminie Żnin na partycypowanie w kosztach działalności bieżącej Żnińskiej 

Kolei Wąskotorowej funkcjonującej w ramach Muzeum Ziemi Pałuckiej w Żninie.” Punkt 10: 

„Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji.” Punkt 11: „Podjęcie uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2025 rok a) przedstawienie przez Zarząd Powiatu 

projektu budżetu Powiatu Żnińskiego na 2025 rok wraz z uzasadnieniem, b) przedstawienie 

opinii komisji budżetu i rozwoju gospodarczego, punkt c) przedstawienie opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy, d) dyskusja nad projektem budżetu oraz wzniesionymi 
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poprawkami i ich przegłosowanie, e) głosowanie w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

żnińskiego na 2025 rok.” Punkt 12: „Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego.” Punkt 13: „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

planu pracy Rady Powiatu w Żninie na rok 2025.” Punkt 14: „Podjęcie uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Żninie na rok 2025.” 

Punkt 15: „Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady 

Powiatu w Żninie na 2025 rok.” Punkt 16: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

wyboru składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu.” Punkt 17: „Podjęcie uchwały w 

sprawie określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla 

nauczycieli szkół i placówek prowadzonych przez Powiat Żniński oraz warunków i sposobu 

ich przyznawania.” Punkt 18: „Sprawozdanie Starosty Żnińskiego z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku za 2024 rok.” I teraz mamy punkt 19, który państwo przyjęliście w 

zmianach: „Podjęcie stanowiska w sprawie ustanowienia w Powiecie Żnińskim w 

uzgodnieniu z gminą Żnin roku 2025 Rokiem Michała Joachimowskiego - Lekkoatlety, 

Olimpijczyka, Pałuczanina.” Punkt 20: „Wnioski i oświadczenia radnych.” Punkt 21: 

„Zakończenie sesji.” Wysoka Rado, już jesteśmy po odczytaniu punktów porządku obrad”. 

Porządek obrad VI sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 4: „Przyjęcie 

protokołu z poprzedniej sesji.” Protokół z V sesji z 25 października 2024 roku przeczytałam i 

podpisałam. Wiernie on odzwierciedla przebieg posiedzenia i został wyłożony do 

publicznego wglądu na 7 dni przed sesją. Proszę państwa o zagłosowanie w systemie rada. 

Kto z radnych obecnych jest za przyjęciem protokołu z V sesji z 25 października 2024? Proszę 

o głosowanie. Proszę ponownie pani Anna Falkowska. Dziękuję bardzo. Mogłaby pani 

powiedzieć, czy pani jest za.  

 Radna Anna Falkowska – „jestem za”. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję. Prosimy, 

dlatego, że nagranie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 
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3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   nieobecny 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „Dziękuję bardzo. Za chwilę 

to opanujemy. „Wysoka rado, protokół został przyjęty”.  

Protokół z V sesji Rady Powiatu w Żninie został przyjęty bez czytania. 

 

Pkt 5. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności między sesjami 

Rady, w tym z wykonania uchwał Rady. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 5: „Sprawozdanie 

Zarządu Powiatu z działalności między sesjami rady, w tym z wykonania uchwał rady.” Proszę 

pana Starostę o przedstawienie sprawozdania”.  

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo, ostatnia sesja odbyła się 25 października bieżącego roku. Na tej sesji podjęto łącznie 5 

uchwał. Wszystkie te uchwały zostały przekazane do organów nadzoru, Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, jednostek zobowiązanych do ich wykonania, jak również podane do wiadomości 

publicznej. Jeżeli chodzi o sprawozdanie z działalności zarządu za okres sprawozdawczy — więc 

pierwsze posiedzenie z tego okresu odbyło się 25 października. Uchwałą Nr 36 zatrudniono 
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Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. Jak państwo wiecie — pani Wioleta 

Werkowska została Skarbnikiem Powiatu i na miejsce pani Werkowskiej przeszła ze stanowiska 

Dyrektora DPS-u w Podobowicach pani Monika Małecka. Kolejną uchwałą pani Monika Małecka 

musiała być zwolniona ze stanowiska Dyrektora DPS-u w Podobowicach. To jest taki wymóg 

oczywiście formalny, bo trzeba było tam rozwiązać umowę o pracę. Ogłoszono nabór na 

stanowisko Dyrektora DPS- u w Podobowicach. Może od razu powiem, te procedury trochę 

trwały. Za pierwszym razem nikt się na nabór nie zgłosił, za drugim razem zgłosiły się dwie osoby. 

Jedna nie spełniała wymogów formalnych, a druga osoba została wybrana na stanowisko 

Dyrektora DPS-u w Podobowicach. Także mamy te procedury zakończone. Uchwałą Nr 39 

powołano Komisję Konkursową w celu zaopiniowania złożonych ofert w ramach otwartego 

konkursu ofert na powierzenie prowadzenia punktów przeznaczonych na udzielanie nieodpłatnej 

pomocy prawnej. Stosowna komisja jest opisana w materiałach. Procedura również w całości się 

odbyła. Z okresu sprawozdawczego kolejne posiedzenie 13 listopada i znów oczywiście wrócił 

temat DPS-u w Podobowicach, bo — tak jak mówiłem — trzeba było ponownie prowadzić tę 

procedurę uchwałą Nr 43. Następnie uchwałą Nr 44 upoważniona Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych do podejmowania czynności związanych z realizacją projektu "Poprawa 

infrastruktury rowerowej". Krótko mówiąc, chodzi o budowę drogi dla rowerów z Gąsawy do 

ulicy Biskupińskiej w Biskupinie — chcę wyraźnie powiedzieć — do Biskupina do muzeum, a nie 

do wsi i wartość tego całego zadania 1 mln 900 prawie 20 tys. zł, dofinansowanie - 1 626 000 zł. 

Rozstrzygnięto konkurs, o którym przed chwilą mówiłem na nieodpłatną pomoc prawną zgodnie 

z postępowaniem konkursowym. Jak zostało ogłoszone — wybrane zostało Bydgoskie 

Stowarzyszenie Pomocy Prawnej w Bydgoszczy, które to stowarzyszenie uzyskało największą 

ilość punktów. Uchwałą Nr 47 Zarząd Powiatu przyjął projekt budżetu na rok '25, o którym 

będziemy mówili dzisiaj na sesji. Kolejne posiedzenie zarządu 25 listopada. Było króciutkie 

posiedzenie zarządu. Była pilna potrzeba dokonania zmian w budżecie i takie zmiany zostały 

dokonane. Kolejne posiedzenie Zarządu 2 grudnia tego roku w sprawie, uchwały Nr 51 w sprawie 

wyrażenia opinii dotyczącej budowy drogi dla rowerów na odcinku z Łabiszyna w kierunku 

Chomętowo. Została podjęta stosowna uchwała. Jest wykonywany aktualnie projekt na to 

zadanie. I to, co wspominałem — uchwałą Nr 52 została zakończona procedura wyłaniania 

Dyrektora DPS-u w Podobowicach. Została dyrektorem pani Agnieszka Michalska — jeszcze do 

dzisiaj pracownica PCPR-u w Żninie. Omówiono materiały na dzisiejszą sesję Rady Powiatu i to w 

dużym skrócie byłoby tyle. Dziękuję bardzo.” 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście. Czy 

ktoś z państwa radnych ma pytania? Nie widzę. Dziękuję bardzo.” 

 

Pkt 6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zadań 

realizowanych przez Powiat Żniński w 2024 roku finansowanych ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 6: „Podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zadań realizowanych przez Powiat Żniński w 2024 

roku finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych.” Proszę bardzo panie starosto”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo jest koniec roku, jest tzw. uchwała czyszcząca środki z PFRON-u i proponujemy w 

projekcie tej uchwały zwiększenie środków o kwotę 6 130 zł na dofinansowanie zaopatrzenia 

w przedmioty ortopedyczne i zmniejszenie o tą samą kwotę, czyli 6 130 zł z dofinansowania 

likwidacji barier architektonicznych. Ta zmiana została pozytywnie zaopiniowana przez 

Powiatową Społeczną Radę do spraw Osób Niepełnosprawnych. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie starosto. 

Bardzo proszę radną panią Lidię Kowal - przewodniczącą Komisji Zdrowia i Polityki 

Społecznej, Polityki Społecznej i Rynku Pracy o odczytanie opinii komisji.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej i Rynku Pracy Lidia Kowal – 

„Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Rynku Pracy pozytywnie zaopiniowała projekt tejże 

uchwały. Dziękuję.” 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

przewodniczącej. Panie i panowie radni proszę, aby pan Paweł Koperski Wiceprzewodniczący 

Rady odczytał projekt uchwały”.  

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Koperski – „uchwała nr VI/42/24 Rady Powiatu w 

Żninie z dnia 19 grudnia 2024 roku zmieniająca uchwałę w sprawie zadań realizowanych 

przez Powiat Żniński w 2024 roku finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Stosowna podstawa prawna. Uchwala się, co 

następuje: §1. W uchwale numer XL/287/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 23 lutego 2024 

roku w sprawie zadań realizowanych przez Powiat Żniński w 2024 roku finansowanych ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych wprowadza się 
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następujące zmiany: 1. W §1 pkt 2 litera c i e otrzymują brzmienie: litera c) dofinansowanie 

zaopatrzenia w przedmiocie, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze przyznawane 

osobom niepełnosprawnym na podstawie odrębnych przepisów w kwocie 674 245 zł, punkt 

e) dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych w komunikowaniu się i technicznych 

w związku z indywidualnymi potrzebami osób niepełnosprawnych w kwocie 269 959 zł. §2. 

Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu. §3. Uchwała wchodzi w życie z dniem 

podjęcia”.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję 

wiceprzewodniczącemu panu Pawłowi Koperskiemu. Wysoka Rado, proszę o głosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   nieobecny 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję obsłudze. Już 

wszystko działa. Dziękujemy. Wysoka Rado 18 głosów za. Dziękuję bardzo. Uchwała została 

podjęta. 
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Uchwała Nr VI/42/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 r. zmieniająca uchwałę 

w sprawie zadań realizowanych przez Powiat Żniński w 2024 roku finansowanych ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych została podjęta i stanowi załącznik nr 

3 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Żnińskiego na 2024 rok. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 7: „Podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2024 

rok”. Panie starosto, bardzo proszę”.  

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo, został przygotowany projekt zmian w budżecie na rok bieżący. Mówimy o tej wersji 

przesłanej chyba przedwczoraj państwu, bo były poprawki i pokrótce omówię uzasadnienie 

projektu tejże uchwały. Więc po pierwsze - po stronie dochodowej wprowadzamy kwotę 30 

000 zł to są te pieniądze, które zostały przeznaczone na fundusz wsparcia Komendy 

Powiatowej PSP. Te pieniądze wróciły do nas i wprowadzone zostały do budżetu komendy. 

Dotyczy to: zakupów paliwa, kosztów przeglądów pojazdów i wyposażenia sprzętu w 

Komendzie Powiatowej. 30 000 zł-tak jak mówię-po stronie dochodowej. W DPS-ie w 

Tonowie - 30 000 z tytułu zwiększenia odpłatności mieszkańców, również zwiększenie. I taka 

chyba najistotniejsza rzecz-wpłynęła wreszcie zapowiadana "kroplówka" w dwóch pozycjach. 

W jednej pozycji są to środki na uzupełnienie dochodów powiatów na kwotę 1 214 000 zł i 

druga pozycja 1 786 000 zł. Także łącznie wpłynęło 3 000 000 złotych-tak jak państwu chyba 

mówiłem na poprzedniej sesji-tych pieniążków nie wydajemy w tym roku, zostawiamy je i 

one wejdą w nadwyżkę budżetową będziemy o nich decydować w kwietniu bądź w czerwcu 

przyszłego roku na co te pieniądze już z nadwyżki zostaną przeznaczone i po stronie 

wydatkowej ta kwota na zakup paliwa i usługi w Komendzie Powiatowej PSP rozpisany jest 

na poszczególne wydatki. 30 000 na zakup materiałów i wyposażenia w DPS-ie w Tonowie, o 

czym mówiłem, na zakup dwóch komputerów i 11 krzeseł w PCPR-e, zabezpieczone środki, 

jeżeli chodzi o zimowe utrzymanie dróg. No rok się kończy. Miejmy nadzieję, że zima do 

końca roku nas nie dopadnie, ale zabezpieczone środkiem mamy i na zakup solanki i na 

zimowe utrzymanie dróg-jakby taka potrzeba wystąpiła. Nowe zadanie w związku z tym, że 
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stanowisko kierowania komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej poza 

godzinami funkcjonowania starostwa, czyli od 15:30 do 7:30 rano, jak również w dni wolne 

od pracy, kiedy starostwo nie pracuje - to stanowisko kierowania wykonuje zadania z zakresu 

Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego przeznaczyliśmy 50 000 zł na zakup 

wyposażenia na to stanowisko kierowania, bo tam meble, wyposażenie są w fatalnym stanie 

i postanowiliśmy to sfinansować. I zakup za prawie 16 000 zł plotera do wydziału geodezji, 

gdyż ten, który już do naprawy się nie nadaję. To tyle w dużym oczywiście skrócie. Dziękuję 

bardzo. W wersji elektronicznej macie państwo, przesłano kompleksową wersję. Dziękuję 

bardzo”.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie starosto. 

Wysoka rado, jestem państwu winna taką informację, ponieważ Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego pan Witold Mrówczyński usprawiedliwił swoją 

nieobecność. To we wszystkich uchwałach, gdzie będzie wymagana opinia Komisji Budżetu i 

Rozwoju Gospodarczego, będzie to przedstawiała wiceprzewodnicząca komisji, jak również 

członek zarządu pani Józefa Błajet. Bardzo proszę panią wiceprzewodniczącą komisji o 

opinię”.  

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Józefa Błajet – 

„dziękuję bardzo. Pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni państwo w dniu dzisiejszym 

odbyło się posiedzenie Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. Na posiedzeniu komisji 

została omówiona uchwała zmieniająca budżet Powiatu Żnińskiego na 2024 rok. Po 

zapoznaniu się z proponowanymi zmianami komisja budżetu jednogłośnie wyraziła opinię 

pozytywną na temat projektu uchwały. Powiem jeszcze w uzupełnieniu do poprzedniej 

uchwały, że również komisja budżetu wypowiedziała się pozytywnie na temat projektu 

zmian zadań finansowanych przez Powiat Żniński, finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Nie było to wprawdzie w porządku obrad, 

ale na pytanie pana starosty, dlaczego tego nie ma zajęliśmy się tym tematem i też ta opinia 

naszej komisji była pozytywna. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani Józefie 

Błajet wiceprzewodniczącej komisji o przedstawienie opinii, a bardzo proszę panią 

wiceprzewodniczącą Magdalenę Siwak o odczytanie państwu zaktualizowany projekt 

uchwały, który państwo również macie w systemie rada”. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Magdalena Siwak – „uchwała Nr VI/43/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Żnińskiego na 2024 rok, stosowna podstawa prawna, uchwala się co 

następuje: §1 jest dość obszerny i dostępny jest w systemie rada i w materiałach 

przekazanych. §2. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu. §3 Uchwała wchodzi 

w życie z dniem podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

wiceprzewodniczącej Magdalenie Siwak o odczytanie uchwały, a wysoką rady proszę o 

głosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   nieobecny 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo, wysoka 

rado-100% za, głosowało 18 osób, jest to 100%. Uchwała została podjęta”. 
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Uchwała Nr VI/43/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 r. zmieniająca uchwałę 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2024 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 

4 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 8: „Podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Żnińskiego.” Panie Starosto, bardzo proszę.” 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo to jest konsekwencja przed chwilą podjętej uchwały o zmianach w budżecie. 

Dziękuję.” 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „tak, dziękuję bardzo. Pani 

wiceprzewodnicząca komisji Józefa Błajet-opinia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. 

Bardzo proszę”.  

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Józefa Błajet – 

„wysoka rado, pani przewodnicząca, podobnie jak w przypadku poprzednich dwóch 

projektów uchwał w dniu dzisiejszym komisja budżetu na swoim posiedzeniu rozpatrzyła, 

pochyliła się nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej. Tak jak powiedział pan starosta-jest to konsekwencja 

poprzednich zmian budżetowych. W związku z powyższym, jednogłośnie komisja budżetu 

zaopiniowała pozytywnie projekt przedmiotowej uchwały. Dziękuję bardzo”.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

wiceprzewodniczącej komisji pani Józefie Błajet. Proszę pana wiceprzewodniczącego pana 

Pawła Koperskiego o odczytanie zaktualizowanego projektu uchwały.” 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „uchwała Nr VI/44/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego. Stosowna podstawa prawna. Uchwala 

się, co następuje: § 1. Załącznik nr 1 do uchwały XXXVIII/280/2023 Rady Powiatu w Żninie 

dnia 15 grudnia 2023 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żnińskiego otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem do niniejszej uchwały. §2. Wykonanie 

uchwały powierza się Zarządowi Powiatu. §3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

wiceprzewodniczącemu Pawłowi Koperskiemu za odczytanie projektu uchwały, a wysoką 

radę proszę o głosowanie”. 

 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   nieobecny 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję wysoka rado, 18 

głosów, 100% za. Uchwała została podjęta”. 

 

Uchwała Nr VI/44/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 r. zmieniająca uchwałę w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego została podjęta i stanowi 

załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

pomocy finansowej Gminie Żnin na partycypowanie w kosztach działalności 

bieżącej Żnińskiej Kolei Wąskotorowej funkcjonującej w ramach Muzeum 

Ziemi Pałuckiej w Żninie. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 9: „Podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej gminie Żnin na 

partycypowanie w kosztach działalności bieżącej Żnińskiej Kolei Wąskotorowej 

funkcjonującej w ramach Muzeum Ziemi Pałuckiej w Żninie. Panie Starosto, bardzo proszę”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo. Burmistrz Żnina wystąpił z wnioskiem, żeby udzielić pomocy finansowej w kwocie 

100 000 zł dla Muzeum Ziemi Pałuckiej w Żninie na remont lokomotywy spalinowej, która 

jeździ na trasie ze Żnina przez Biskupin, przez Wenecję, Biskupin do Gąsawy. Uzupełnił ten 

wniosek burmistrz, również w późniejszym czasie, ale przed rozpatrzeniem o sprawę 

związaną z wykonaniem dokumentacji na rozjazd w taki sposób, żeby z peronu nad małym 

jeziorem Żnińskim można było bezpośrednio jechać do Biskupina do muzeum oczywiście i do 

Gąsawy nie wjeżdżając na aktualną stację początkową tutaj w Żninie przy ulicy Potockiego. 

Jak państwo pewnie widzicie, tutaj nie ma miejsca na parkowanie autokarów. One stoją tam 

w pobliżu dworca PKS w tym takim niechlubnym terenie. Natomiast burmistrz przymierza się 

do urządzenia prawdziwego parkingu przy ulicy Sienkiewicza, żeby był tam postój dla 

autokarów i żeby tam była stacja początkowa kolejki. Dlatego też zarząd powiatu wystąpił z 

propozycją i projektem uchwały o dofinansowanie tych dwóch zadań. Tak jak mówię remont 

lokomotywy i rozpoczęcie w sensie dokumentacyjnym budowy rozjazdu i postanowiliśmy 

zaproponować, zaakceptować tą kwotę 100 000 zł jako udzielenie pomocy finansowej dla 

gminy Żnin. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie starosto. 

Bardzo proszę Wiceprzewodniczącą Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego o odczytanie 

opinii, panią Józefę Błajet.” 

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Józefa Błajet – 

„wysoka rado, pani przewodnicząca, podobnie jak w przypadku poprzednich projektów 

uchwał-w dniu dzisiejszym komisja budżetu na swoim posiedzeniu zajmowała się również 

projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej gminie 
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Żnin na partycypowanie w kosztach działalności bieżącej Żnińskiej Kolei Wąskotorowej 

funkcjonującej w ramach Muzeum Ziemi Pałuckiej w Żninie. Komisja jednogłośnie 

zaopiniowała projekt budżetu w zakresie tego udzielenia pomocy finansowej. Dziękuję 

bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

wiceprzewodniczącej komisji. Czy ktoś z państwa? Nie. Bardzo proszę panią 

wiceprzewodniczącą panią Magdalenę Siwak o odczytanie projektu uchwały”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Magdalena Siwak – „uchwała Nr VI/45/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

pomocy finansowej gminie Żnin na partycypowanie w kosztach działalności bieżącej Żnińskiej 

Kolei Wąskotorowej funkcjonującej w ramach Muzeum Ziemi Pałuckiej w Żninie. Stosowna 

podstawa prawna: treść uchwały dostępny jest w systemie rada. Wykonanie uchwały 

powierza się Zarządowi Powiatu w Żninie i wchodzi ona w życie z dniem jej podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

wiceprzewodniczącej Magdalenie Siwak, a wysoką radę proszę o głosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   nieobecny 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 
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17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 18 głosów za, 

100%. Dziękuję za głosowanie. Uchwała została podjęta”. 

 

Uchwała Nr VI/45/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie wyrażenia 

zgody na udzielenie pomocy finansowej Gminie Żnin na partycypowanie w kosztach działalności 

bieżącej Żnińskiej Kolei Wąskotorowej funkcjonującej w ramach Muzeum Ziemi Pałuckiej w Żninie 

została podjęta i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 10: „Podjęcie 

uchwały w sprawie emisji obligacji.” Panie starosto bardzo proszę”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, zarząd 

powiatu proponuje uchwałę radzie powiatu w sprawie emisji obligacji i byłoby to 5 000 sztuk 

obligacji o wartości nominalnej po 1 000 zł, czyli na kwotę łącznie 5 000 000 zł. Przyznam się 

państwu, że w chwili, kiedy podejmowaliśmy decyzję w sprawie emisji nie wiedzieliśmy, że 

wpłynie te 3 miliony "kroplówki". O tym się wtedy mówiło, ale pewne to nie było. Krótko 

mówiąc i więc sytuację mamy na dzień dzisiejszy taką. Proponuję, żeby podjąć tą uchwałę. 

Jeżeli te 3 000 000 złotych znajdzie się w nadwyżce, to byśmy pewnie coś na drogach więcej 

jeszcze zrobili, by nie zaszkodziło, bo do zrobienia na drogach jeszcze trochę tematów mamy. 

Natomiast w sensie finansowym w tym roku spłacamy 2 000 000 zł. 2 000 000 zł spłacamy w 

przyszłym 2025 roku. Także poziom zadłużenia powiatu pozostałby na tym samym mniej 

więcej poziomie. Dlaczego 5 000 000, bo na końcówce wykupu obligacji mamy kwotę 1 000 

000 zł i żeby było we wszystkich latach po 2 postanowiliśmy zaokrąglić do pięciu. Także 

myślę, że podejmiemy tą uchwałę i byśmy coś po prostu dodatkowo jeszcze zrobili. Tak jak 

mówię potrzeb w szczególności na drogach mamy dość dużo. Wykonywana jest 

dokumentacja na halę sportową przy Zespole Szkół Technicznych na Browarowej. Może ten 

temat ruszy też w przyszłym roku także mielibyśmy taką z nadwyżką zabezpieczenie 

finansowe na rok 2025. Dziękuję bardzo”. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie starosto. 

Czy ktoś z radnych? Nie widzę, bardzo proszę wiceprzewodniczącego rady pana Pawła 

Koperskiego o odczytanie projektu uchwały. Oj tak, już zauważyłam w tym samym czasie. 

Dziękuję koledze radnemu Henrykowi. Szanowni państwo proszę o opinię panią 

wiceprzewodniczącą Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego”. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Józefa Błajet – 

„dziękuję bardzo za udzielenie głosu. Pani przewodnicząca, wysoka rado, odnośnie projektu 

uchwały w sprawie emisji obligacji komisja budżetu wypowiedziała się na posiedzeniu w dniu 

25 listopada i powtórzę, że również opinia komisji była jednomyślna, pozytywna i 

jednogłośnie 5 głosami za podjęliśmy wtedy taką decyzję o pozytywnym zaopiniowaniu 

projektu uchwały w sprawie emisji obligacji. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

wiceprzewodniczącej komisji pani Józefie Błajet o opinię komisji. Natomiast proszę pana 

Pawła Koperskiego wiceprzewodniczącego rady o odczytanie projektu uchwały”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „uchwała nr VI/46/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie emisji obligacji. Stosowna podstawa 

prawna. Uchwala się, co następuje: §1, 2, 3, 4, 5 i 6 o treści zgodnej z treścią zawartą w 

projekcie uchwały, który został do państwa wysłany drogą elektroniczną. § 7. Upoważnia się 

Zarząd Powiatu w Żninie do dokonywania wszelkich czynności związanych z przygotowaniem 

i przeprowadzeniem emisji obligacji oraz do wypełnienia świadczeń wynikających z obligacji. 

§ 8. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu w Żninie. § 9. Uchwała wchodzi w 

życie z dniem 1 stycznia 2025 roku”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

wiceprzewodniczącemu rady Pawłowi Koperskiemu, a wysoką radę proszę o głosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 
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8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   nieobecny 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 100% za 18 

głosów. Uchwała została podjęta”. 

Uchwała Nr VI/46/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie emisji 

obligacji została podjęta i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Żnińskiego na 2025 rok: 

a) przedstawienie przez Zarząd Powiatu projektu budżetu Powiatu 

Żnińskiego na 2025 rok wraz z uzasadnieniem, 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 11: "Podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2025 rok" podpunkt a: 

„przedstawienie przez Zarząd Powiatu projektu budżetu Powiatu Żnińskiego na 2025 rok 

wraz z uzasadnieniem.” Bardzo proszę panie starosto o przedstawienie projektu budżetu na 

2025 rok.” 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo, został państwu-tak jak mówiłem-przy sprawozdaniu z prac zarządu przygotowany 

przedłożony, omawiany na komisjach projekt budżetu na rok 2025. Przypomnę, że pracę te 

nad budżetem rozpoczęły się 28 sierpnia br.-kiedy to na posiedzeniu Zarządu Powiatu 

przyjęto uchwałę w sprawie wskaźnika wzrostu cen towarów i usług w wysokości 4,1%. 
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Mamy świadomość, że to pewnie 4,1 % nie wytrzyma będzie ten wskaźnik na koniec 2025 

roku wyższy. Jeżeli chodzi o budżet powiatu na przyszły rok - zamyka się on deficytem 3 000 

000 zł i ma być on finansowany przychodami z emisji obligacji, o których przed chwilą 

mówiliśmy. To-tak jak mówiłem-zaplanowano przychody z emisji obligacji w kwocie 5 000 

000 zł. Zaplanowano też-o czym wspominałem dzisiaj-2 000 000 zł na wykup papierów 

wartościowych w roku oczywiście przyszłym. Utworzono dwie rezerwy ogólne jedną na 

nieprzewidziane wydatki w kwocie 150 000 zł, druga -200 000 zł na to jest obligatoryjna 

rezerwa na zarządzanie kryzysowe. I proszę państwa pokrótce omówię to co macie państwo 

w materiałach przesłane. Może powiem na wstępie, że jeżeli chodzi o konstrukcję budżetu 

na rok 2025 wykonujemy ją według innych nowych zasad. Od 1 stycznia '25 roku 

finansowanie samorządów jest w innej formule. Nie będzie to udział w podatku 

dochodowym od osób fizycznych i prawnych, czyli w PIT-ie i w CIT-ie, ale udział w dochodzie i 

też chyba wspominałem o tym na poprzedniej sesji jeżeli chodzi o Powiat Żniński więc 

porównując te dwa uwarunkowania Powiat Żniński wyszedł na tej operacji zmianie 

finansowania w sposób korzystny, bo około blisko 11 milionów złotych mamy więcej 

porównując to finansowanie, które było w wersji poprzedniej do tego, które będzie się 

odbywało w nowej wersji, ale nie wszędzie jest tak dobrze, bo jeden chociażby z sąsiednich 

powiatów sąsiadujący z powiatem żnińskim ma 8 i pół miliona do tyłu, ale znam powiaty, 

które mają 12, 14, 16 milionów mniej niż by było to w formule, jaka obowiązuje do końca 

tego roku. Jeżeli chodzi o wnioski do budżetu-były różne, już jeden m.in. rozpatrzony 

wniosek burmistrza w sprawie kolejki rozpatrzony pozytywnie. ZNP występowało z 

wnioskiem, żeby podnieść płacę dla pracowników obsługi oświaty nie nauczycieli, bo 

nauczyciele chcę wyraźnie powiedzieć będą mieli podwyżkę w wysokości 5%-natomiast to 

dotyczy administracji obsługi i kadry nienauczycielskiej w szkołach i od razu powiem, że w 

budżecie powiatu na rok '25 we wszystkich jednostkach organizacyjnych powiatu 

zaplanowano podwyżki średnio w wysokości 10%, co świadczy o tym, że jedni będą mieli 

więcej niż 10% inni, że mniej jak 10% w zależności od tego jakie to jest stanowisko pracy i 

jaka jest jakość pracy na danym na danym stanowisku. Udzielono dotacji to też w 

materiałach jest przewidziane na współfinansowanie remontu schodów w bibliotece, którą 

jak państwo wiecie wspólnie prowadzimy z gminą Żnin 40 000 zł. Dofinansowano o czym też 

była na komisjach mowa w kwotę 90 000 zł zakup radiowozu dla policji w roku przyszłym. W 

urzędzie pracy remonty może powiem państwu tak w związku z tym, że wystąpiły 
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oszczędności w oświacie dość znaczne na koniec '24 roku w ostatnich 2, 3, 4 tygodniach 

wydaliśmy blisko i wydajemy-bo to jeszcze trwają procesy-około 700 000 zł na zakup 

pracowni komputerowych, komputerów, laptopów, remonty, wymiany drzwi i okien. No 

takie sprawy z tym związane. Chociażby wczoraj byliśmy zobaczyć, jak wygląda pracownia 

komputerowa za 65 000 zł zakupiona dla Zespołu Szkół w Łabiszynie, i chcę państwu 

powiedzieć, że jeżeli chodzi o te wnioski, które były składane w szczególności przez jednostki 

oświatowe, przez szkoły-to te wszystkie wnioski, które były składane na rok przyszły to 

praktycznie to co wszystko było możliwe do zrobienia w tym roku to zrobiliśmy w tym roku i 

do końca roku mamy-krótko mówiąc-załatwione za ok. 700 000 zł sprawy roku przyszłego. 

Jeżeli chodzi o porównanie budżetu może jeszcze o tym powiem-tej pierwszej wersji budżetu 

na '24 rok i na '25 rok-więc mamy w tym roku budżet około 22 000 000 zł wyższy niż było to 

rok temu. Także tak patrząc z perspektywy siódmej kadencji funkcjonowania samorządu 

powiatowego powiem, że chyba tak dobrego budżetu na kolejny rok budżetowy w historii 

Powiatu Żnińskiego nie było. No miejmy nadzieję, że to się wszystko sprawdzi, że się 

wszystko uda dobrze i z takim dobrym wyczuciem z sukcesywnym wydawaniem rzeczowo 

pieniążków zrealizować. I przejdę proszę państwa jeszcze do omówienia kilku tak istotnych 

spraw związanych z budżetem, więc-tak jak powiedziałem-deficyt 3 000 000 zł pokryty z 

emisji obligacji, kwota budżetu po stronie dochodów 143 000 000, po stronie wydatków 146 

000 000 zł. Może powiem o sprawach związanych z dotacjami celowymi, którą otrzymaliśmy 

między innymi od jednostek samorządu terytorialnego na wspólne przedsięwzięcia, które 

będziemy realizować z gminami w roku w roku przyszłym-więc chodnik w Juncewie z gminą 

Janowiec-dofinansowanie przez gminę Janowiec 260 000 zł. Z gminą Łabiszyn modernizacja 

drogi Łabiszyn-Pturek-chodzi o chodniki w Lubostroniu-dofinansowanie ze strony gminy 

Łabiszyn 300 000 zł. Wczoraj byłem na sesji z wicestarostą w Łabiszynie. Już przyjęli budżet i 

to dofinansowanie 300 000 zł otrzymamy. Z gminy Barcin prawie 329 000 zł na chodnik z 

Barcina w kierunku na Złotniki przy drodze. Z gminą Żnin trzy chodniki: 1 w Gorzycach i 

dofinansowanie gminy Żnin 215 000 zł i 2 chodniki w Wenecji 1 tutaj jak się jedzie po prawej 

stronie ze Żnina w kierunku na Gąsawę 130 000 zł i drugi z Wenecji w kierunku na Dąbrowę 

140 000 zł to są dofinansowania, które już są zapisane w budżecie powiatu i w budżetach 

poszczególnych gmin. O podwyżkach już mówiłem. Na zimowe utrzymanie dróg na rok 

przyszły planujemy tak jak w latach poprzednich 900 000 zł z nadzieją taką, że pójdzie 

200 000 albo 300 000 i dobrze by tak było, bo zostaną pieniążki to się coś na drogach 
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dodatkowo zrobi. Na remonty cząstkowe prawie 370 000 zł. O pieniążkach na 

dofinansowanie Żnińskiej Kolei Powiatowej już mówiłem 100 000 zł. Zwrócę uwagę na 

zadania z zakresu geodezji i kartografii realizowane przez starostwo - więc z dotacji 

wojewody otrzymujemy kwotę prawie 360 000 zł, a w wydziale geodezji chcę państwu 

powiedzieć, że pracuje 22-23 osoby. To się oczywiście zmienia w trakcie roku, więc te 

360 000 zł to starczyłoby tak na czterech pracowników. To sobie wyobraźcie, gdyby w tym 

wydziale pracowało czterech pracowników, a nie 22-23 co by się, że tak powiem w powiecie 

działo. Obsługi mieszkańców by nie było, no bo nie byłoby kim pracować. Dlatego my na te 

około 17-18 etatów dokładamy ze środków własnych, pomimo że jest to zadanie rządowe co 

chcę wyraźnie powiedzieć. My jako i konwent powiatów i związek powiatów się dobijamy o 

to, żeby to rząd finansował w całości, ale idzie to powiedziałbym ciężko i opornie, bo oni się 

tłumaczą, że mamy dochody z tytułu sprzedaży materiałów, map, wypisów, wyrysów, ale to 

niestety nie pokrywa tych kosztów, bo te pieniążki powinny być przeznaczane na inne 

zadania. Na promocję powiatu 300 000 zł było-z tego, co przypominam sobie-w roku 

ubiegłym chyba 230 000 zł. Jeżeli chodzi o Policję-zabezpieczamy kwotę 10 000 zł z 

przeznaczeniem na fundusz celowy, z przeznaczeniem na nagrody z okazji święta policji dla 

komendy powiatowej i 90 000 zł, o którym wspominałem na zakup samochodu furgon 

patrolowy oznakowany. W Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

zabezpieczona jest kwota około 7,5 mln dla 51 funkcjonariuszy dwóch etatów członków 

korpusu cywilnej i jak zawsze niedobór występuje na zakup materiałów pędnych, smarów, 

ubezpieczeń, usług transportowych, usług pocztowych. No to jest zabezpieczany na poziomie 

40-50%, ale w trakcie roku jak praktyka mówi od wielu lat jest to uzupełniane. Nieodpłatna 

pomoc prawna prawie 220 000 zł i sprawa najistotniejsza z tych 246 000 000 zł prawie 

48 500 000 zł wydajemy na oświat: na 6 jednostek organizacyjnych, które prowadzi powiat i 

3 jednostki niepubliczne. Tak jak powiedziałem-wydatki rzeczowe wzrost o 4,1%, dla 

pracowników nienauczycielskich tak to nazwijmy-podwyżki średnio, 10% i to, co 

praktykowaliśmy w latach poprzednich-zaplanowany jest niedobór na kwotę 2 000 000 zł w 

szkołach prowadzonych przez powiat i 1 000 000 zł w szkołach niepublicznych. W trakcie 

roku zapewne będą oszczędności i to się zbilansuje. Natomiast jeżeli chodzi o oświatę-

szacujemy, że braki finansowe łącznie na oświatę to jest ok. 6,5 mln złotych. Z tego, co sobie 

przypominam, w ubiegłym roku niecałe 6 000 000 zł. Natomiast ze środków własnych już na 

tym etapie dokładamy około 3,5 mln do oświaty według tych standardów, jakie zostały dla 
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szkół przyjęte. W materiałach macie państwo rozpisane poszczególne jednostki oświatowe, 

jeżeli chodzi o realizację tych zadań. Domy Pomocy Społecznej jak państwo wiecie-3 DPS-y, 

łącznie prawie 19 300 000 zł na zabezpieczenie płac, wydatków rzeczowych i funkcjonowanie 

tych jednostek. Zespół do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności-dotacja rządowa 470 000 

zł, w tym łącznie zabezpieczamy 470 000 zł, w tym 80 000 ze środków własnych, bo praktyka 

mówi, że co roku brakuje. Jak nam wojewoda przekaże to będziemy z tego niezmiernie 

zadowoleni. Na funkcjonowanie urzędu pracy 46 etatów prawie 5 000 000. Na rodziny 

zastępcze-jak państwo wiecie-bardzo często to te sytuacje się zmieniają, bo to jest taki temat 

płynny. Wpływy i wydatki na korzystanie ze środowiska rozdysponowanych jest 420 000 zł, w 

tym wracamy do tematu spółek wodnych i na spółki wodne jest przeznaczone 120 000 zł, bo 

spółki wodne, Gminna Spółka Wodna nie może otrzymywać więcej niż 20 000 zł. Mamy 6 

spółek, 120 000 zł zabezpieczamy. Z tego też tytułu zabezpieczamy środki na 

zagospodarowanie terenów zielonych. Chcielibyśmy dokończyć ulicę Mickiewicza m.in. w 

Żninie i parę jeszcze innych miejsc. Zabezpieczamy dla biblioteki, którą prowadzi gmina Żnin, 

a my jesteśmy jednostką, która współfinansuje to przedsięwzięcie kwotę 133 000 zł. Chcę też 

od razu państwa poinformować, żeby mi to nie uciekło-jeżeli chodzi o projekt budżetu i WPF, 

i emisję obligacji. Wszystkie te 3 uchwały zostały pozytywnie zaopiniowane przez Regionalną 

Izbę Obrachunkową. I myślę to co najbardziej państwa interesuje, czyli zadania inwestycyjne. 

Na inwestycje zaplanowanych jest prawie 20 700 000 zł i wszystkich w szczególności 

interesują drogi. My mamy wstępnie już z dyrektorem zarządu dróg ustalone nawet terminy, 

do których chcielibyśmy te zadania zrealizować. Więc w przyszłym roku myślę tych zadań na 

drogach trochę będzie, a w kwietniu bądź w czerwcu jeszcze powinno przybyć trochę. Także 

na dzień dzisiejszy szacujemy-jest to 23-24 km kilometry dróg i tak. O chodnikach, których już 

wspominałem: chodnik w Gorzycach, 2 chodniki w Wenecji, chodnik w Barcinie w kierunku 

na Złotniki, droga z Juncewa do Żernik łącznie z chodnikiem, o którym wspominałem, 

modernizacja drogi Brzyskorzystew-Słabomierz, modernizacja drogi Murczyn-Białożewin, 

modernizacja długo oczekiwanej drogi z Marcinkowa Górnego przez Dolne do Czewujewa, 

modernizacja drogi dość długi odcinek 4,700 km z Zdzierska do Lubostronia i to może tutaj to 

powiem-chcielibyśmy to zrobić do końca czerwca, o ile oczywiście wykonawca się znajdzie, 

żeby przed sezonem turystycznym już to było uruchomione. Dalej droga Mamlicz-Dąbrówka 

Barcińska 2,5 km. Opracowujemy dokumentację techniczną na ulicę Leśną w Żninie od ulicy 

Gnieźnieńskiej w kierunku Białożewina. Następnie po stronie naszego udziału prawie 1 
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800 000 zł jest zaplanowane na modernizację drogi w Ryszewie z tym, że czekamy na 

ostateczną decyzję, bo premier jeszcze nie zatwierdził listy. Jesteśmy na liście, ale nie są one 

ostatecznie zatwierdzone. Natomiast mam nadzieję, że oczywiście będzie pozytywnie, ta lista 

zatwierdzona przez premiera i to dofinansowanie dostaniemy i chcielibyśmy do końca 

czerwca też to zrobić. Jeżeli chodzi o drogę dla rowerów, o której wspominałem – pierwszy 

etap od Biskupina do muzeum od Gąsawy od ulicy Biskupińskiej do muzeum chcielibyśmy to 

zrobić do 15 czerwca. I tak jak tutaj państwu wspominałem chcemy już w przyszłym tygodniu 

w poniedziałek prawdopodobnie kilka pierwszych przetargów zostanie ogłoszonych, bo z 

tego, co się orientuję jest bardzo dobra koniunktura–jeżeli chodzi o roboty na drogach. 

Pierwsze oferty, które otwierają inne jednostki organizacyjne, które robią roboty na drogach 

okazuje się, że jest 13, 14, a nawet 18 wykonawców, czyli świadczy to o tym, że ceny mogą 

być dobre. Dlatego byśmy do tego możliwie szybko przystępowali. Zabezpieczamy środki 

finansowe tak jak powiedziałem na tą drogę dla rowerów w Biskupinie niecałe z powiatu, z 

budżetu powiatu tylko niecałe 300 000 zł, a zadanie jest szacowane na 2 miliony. 

Zabezpieczamy również pieniądze na odnowę terenu rekreacji w Janowcu na terenie Zespołu 

Szkół Niepublicznych. Wzmocnienie cyberbezpieczeństwa to jest program, który jest 

realizowany tutaj w starostwie i w naszych jednostkach organizacyjnych. O radiowozie dla 

policji już mówiłem. Odbudowa części dworu w DPS-ie w Tonowie. Wreszcie to będzie 

miejsce, ten strych wykorzystany, tam często dość zaglądam, jak roboty idą. Roboty 

postępują bardzo dobrze i mam nadzieję, że ta część części z tej zabytkowej tam, gdzie był 

kiedyś dwór będzie ładnie urządzona. No i zabezpieczamy 90 000 zł na montaż systemu 

sygnalizacji, jeżeli chodzi o budynek nasz tam, gdzie jest PCPR, czyli przy Szpitalnej 32. I 

proszę państwa z gruba byłoby to tyle. Jeżeli państwo macie jakieś pytania, uwagi to proszę 

bardzo. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panie starosto za 

przedstawienie projektu budżetu Powiatu Żnińskiego na 2025 rok. Jak państwo słyszeliście 

zapowiada się dobrze. Chcę państwa też poinformować, że 9 grudnia pan Starosta był na 

konwencie starostów, więc ma świeże informacje, które państwu przekazał o różnych innych 

powiatach. Mieliśmy to możliwość usłyszeć”.  

 

b) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „więc tak, podpunkt b: 

„przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego.” Poproszę panią 

wiceprzewodniczącą komisji panią Józefę Błajet.”  

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Józefa Błajet – 

„bardzo dziękuję pani przewodnicząca. Wysoka rado, pani przewodnicząca, panie starosto, 

tym razem ta opinia nie będzie taka jednozdaniowa, ponieważ ciężar gatunkowy uchwały, 

nad którą dyskutujemy jest duży i w związku z powyższym pozwolę sobie w imieniu Komisji 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego kilka słów omówienia. Oczywiście pan starosta bardzo 

jasno i szeroko omówił tutaj projekt budżetu. Może tylko gwoli, bo myślę, że nie tylko ja 

zauważyłam po reakcji tutaj koleżanek, kolegów radnych, że pan starosta nam tak lekką ręką 

100 000 000 zł do wydatków dołożył, panie starosto, ale w protokole napiszemy sumę taką, 

jak należy. Powiedziałeś 200 tak 246 podałeś im. No ja bym sobie też życzyła proszę państwa, 

ale myślę, że troszeczkę mało realne. Wysoka rado, zarząd powiatu w ustawowym terminie 

przedłożył radzie powiatu projekt budżetu na 2025 rok i-tak jak pan starosta powiedział-od 

28 sierpnia zarząd już nad tym pracował. Panie i panowie radni mieli możliwość zapoznania 

się z projektem, jego głównymi założeniami w zakresie zarówno dochodów, jak i wydatków. 

Pan starosta tutaj przypomniał, że budżet jest konstruowany odnośnie '25 roku na nowych 

zasadach i nam akurat się poszczęściło i skorzystaliśmy na tym sposobie naliczania naszych 

dochodów. W dniu 25 listopada odbyły się posiedzenia komisji problemowych oraz Komisji 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu. Pan Starosta podobnie jak dzisiaj, a 

powiedziałabym, że pewnie szerzej omówił projekt budżetu, a radni mieli możliwość 

dopytywania o szczegóły. Radni mając świadomość możliwości finansowych powiatu nie 

zaproponowali żadnych zmian do projektu budżetu. Przedłożony radzie projekt budżetu 

należy określić jako ambitny uwzględniający spore nakłady na inwestycje infrastrukturalne. 

Zawsze bardzo duże zainteresowanie radnych budzi załącznik nr 4. Pan starosta go tutaj 

szeroko omówił, ale ja tylko przypomnę, że zaplanowano w nim szereg inwestycji drogowych 

na kwotę prawie 18 400 000, a także inne działania, przedsięwzięcia inwestycyjne, co w 

sumie dało kwotę prawie 20 700 000, co stanowi ponad 14% wydatków budżetowych. 

Należy podkreślić i tutaj podziękować również samorządom w tym punkcie fakt 

współfinansowania części zadań przez samorządy gminne. Łączna kwota dotacji celowej z 

gmin to kwota 1 373 982 zł na zadania, o których mówił tutaj pan Starosta. 4 samorządy stać 

było, żeby w 2025 roku wesprzeć zadania realizowane przez powiat. Na podkreślenie 



 25 

zasługuje również fakt, iż w projekcie budżetu zostały uwzględnione średnio 10% podwyżki 

płac dla pracowników, które pozwalają na częściowe zniwelowanie skutków inflacji. 

Przewidziana została również co przyjęłam z dużym zadowoleniem-dotacja dla gminnych 

spółek wodnych w ogólnej kwocie 120 000 zł. Tak jak powiedział pan starosta jest to ta 

maksymalna kwota, którą możemy na dotacje przeznaczyć i każda ze spółek otrzyma 20000zł 

dofinansowania, z czego spółki zapewne bardzo się ucieszą, bo przez kilka ostatnich lat nie 

mieliśmy tutaj takiej możliwości. Również zaplanowano wsparcie dla kolejki żnińskiej też po 

latach wróciliśmy do tematu zgodnie zresztą z zapowiedzią. Tak jak przypomniał pan starosta 

i jak państwo macie świadomość projekt budżetu przewiduje emisję obligacji 5 000 000 zł, a 

także spłatę zadłużenia w kwocie 2 000 000 zł. Projekt wieloletniej prognozy finansowej 

wykazuje, że zadłużenie powiatu pozostanie na bezpiecznym poziomie, a jednocześnie 

emisja obligacji pozwoli na większy zakres wydatków majątkowych w postaci inwestycji. 

Mając to wszystko na uwadze Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu i rekomenduje radzie powiatu 

podjęcie uchwały w dniu dzisiejszym. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

Wiceprzewodniczącej Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego pani Józefie Błajet za 

obszerne przedstawienie opinii komisji”. 

 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy, 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „podpunkt c: 

przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy.” Myślę wysoka rado, 

że wyrazicie opinię, którą przedstawił pan starosta, również mamy tą opinię pozytywną. 

Macie państwo ją w materiałach. Proponuję, abyśmy jej nie odczytywali.” 

 

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu. 

 

d) dyskusja nad projektem budżetu oraz wniesionymi poprawkami i ich 

przegłosowanie, 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „podpunkt d: dyskusja. 

Otwieram dyskusję nad projektem budżetu Powiatu Żnińskiego na 2025 rok. Bardzo proszę, 

pan radny Henryk Popławski”. 

Radny Henryk Popławski – „pani przewodnicząca, wysoka rado, panie starosto, jest to 

kolejny budżet powiatu, w uchwalaniu którego mogę brać udział, bo budżetów już kilka było 

i pierwszy raz zdarza się, że to tak optymistycznie brzmi. Pierwszy raz jest sytuacja, gdzie 

brak na pokrycie chociażby oświaty nie budzi poważnych obaw co do możliwości pokrycia. 

Praktyka pokazuje, że w trakcie roku te zmiany następują dynamicznie i to się zmienia dość 

wyraźnie. Niemniej przypomnijmy sobie chociaż ubiegły rok, kiedy podejmując taką samą 

uchwałę byliśmy pełni obaw co do tego, na ile uda się to wszystko poskładać. Rzuca się w 

oczy z tego budżetu też troszkę zmiany nastawienia w kontaktach z gminą Żnin, bo zaczynają 

się realizować wspólne przedsięwzięcia. Czego przez pewien czas nie było. To jest bardzo 

dobry symptom, bo oznacza, że wszystkie konie w zaprzęgu zaczynają ciągnąć w tym samym 

kierunku. Co prawda fajnie by było, gdyby wszystkie gminy włączyły się do 

współfinansowania zadań, które realizuje powiat i realizuje je dla mieszkańców całego 

powiatu. Są gminy, które od lat współpracują i to przynosi wymierne efekty. Patrzymy w tym 

budżecie na poszczególne zadania. Patrzymy na przeznaczenie środków, tak jakby chociażby 

na straż pożarną, gdzie zabezpieczane są potrzeby tej niezwykle potrzebnej jednostki. 

Patrzymy również na drogi. To jest zawsze taki punkt zapalny. Ten punkt zawsze najwięcej 

rodzi kontrowersji, najwięcej pytań, najwięcej wątpliwości, ale tu już zaczyna też być widać 

tą konsekwencję w działaniu od lat, gdzie są przeznaczane duże środki, bo były lata, gdzie 

dużo większym wysiłkiem były robione drogi i przeznaczane były większe środki nawet niż w 

tej chwili, ale to przynosi efekty. Wtedy zdecydowanie mniej należy przeznaczać środków na 

bieżące utrzymanie tych dróg. To są wszystko takie rzeczy, które z perspektywy czasu bardzo 

mocno rzucają się w oczy. Ja bardzo się cieszę, że ta zmiana naliczenia przyniosła dla naszego 

powiatu akurat bardzo pozytywny efekt, bo dopóki to nie było jednoznacznie określone 

można było się różnych dziwnych kombinacji spodziewać i mogliśmy się załapać do grupy 

powiatów, które na tym stracą. Na szczęście nas to nie dotknęło. Więc nie wiem ten klucz 

według jakiego te środki były przyznawane jest dziwaczny, ale ważne, że możemy na tym 

zyskać. Także myślę, że po raz pierwszy od dłuższego czasu możemy tak trochę więcej niż 

optymistycznie popatrzeć, bo jeżeli się uwzględnia ostatnie lata, gdzie walczyliśmy z 

pandemią, z różnymi niespodziewanymi zdarzeniami, to jeżeli tu wszystko pójdzie 
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normalnym trybem to naprawdę mamy szansę na porządną realizację budżetu w roku 

przyszłym. Także tylko się cieszyć. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu Henrykowi 

Popławskiemu. Czy ktoś jeszcze z państwa? Pan wicestarosta Andrzej Hłond. Bardzo proszę”. 

Wicestarosta Andrzej Hłond – „pani przewodnicząca, wysoka rado, szanowni 

państwo, mówiąc o budżecie na 2025 rok pan starosta wspomniał o wielu wnioskach z 

jednostek do tego projektu budżetu. I powiem tak, bardzo dobrze się stało, że wiele tych 

wniosków zostało zrealizowanych już w tym roku. Jeśli chodzi o samą oświatę, ponad 

700 000 zł zostało przeznaczone na bardzo potrzebne rzeczy związane w Zespole Szkół 

Ekonomiczno-Handlowych, CKU, szkoły w Łabiszynie, bo są tam nowe pracownie 

komputerowe, w Zespole Szkół Technicznych, również sali gimnastycznej remont, tak jak pan 

starosta mi podpowiada, ale o tym pamiętam, która wiele lat nam tutaj jakby była w 

pamięci, ale no nie mieli możliwości tego zrealizować. Gdzie teraz będzie tutaj remont 

nawierzchni tej sali, ścian, zaplecza częściowo. Także powiem jedną rzecz jest to bardzo 

pozytywna informacja. Zresztą nie wiem, czy państwo pamiętacie, ale wielokrotnie 

mówiłem, że w naszych szkołach jest sytuacja taka, że zadbaliśmy o infrastrukturę sportową, 

o termomodernizację. Natomiast czas teraz na środek tak na sale i stopniowo do tego 

dążyliśmy, bo i korytarz w I LO, schody i remonty pokoju nauczycielskiego, korytarzy na 

Zespole Szkół Technicznych i to idzie teraz w dobrym tutaj kierunku. Ja bym chciał tylko 

jeszcze, miałbym takie marzenie, żeby też jeszcze pamiętać, żebyśmy wszyscy o tym 

pamiętali o pastorówce w Zespole Szkół Ekonomiczno-Handlowych. Powiem tak - ta szkoła 

ma swoje miejsce tutaj w systemie oświaty. Budynki są po termomodernizacji. Natomiast 

pastorówka tutaj jest to zrobienia. Tak. Czeka. I powiem tak-staraliśmy się z Polskiego Ładu, 

żeby tu sprawa była jasna, że myśleliśmy o tym, ale niestety nie udało się na to uzyskać 

środków. Ale myślę, że to jest takie zadanie, które, z którym się zmierzymy w najbliższym 

tutaj czasie, jeżeli finanse nam pozwolą. Kolejna rzecz, o której tutaj była mowa przez pana 

starostę i przez panią Józefę Błajet to jest to, że budżet, nasz jest całkiem dobry. No i usłyszeć 

z ust radnego Henryka, że to jest optymistyczny, to jakby prawda bezcenne tak bym 

powiedział. Natomiast powiem w ten sposób - mamy teraz ponad 20 000 000 na inwestycje, 

czyli na wydatki majątkowe, ale powiem jedną rzecz, mamy - i to jest 14% wszystkich 

wydatków - no, ale mamy "kroplówkę", która wejdzie te 3 000 000 zł w nadwyżkę 

budżetową. Są również kwestie związane z obligacjami. Drogami na Ryszewo. Tak. Dziękuję 
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bardzo za podpowiedzi tak, ale szanowni państwo powiem jeszcze jedną rzecz w przyszłym 

roku myślę, że będziemy też realizować różne projekty, czyli ten budżet się zwiększy. Ja tylko 

powiem - taki, że obecnie projekt na, "projekt twardy", czyli na wyposażenie, na 

unowocześnienie bazy Zespołu Szkół Technicznych, szczególnie warsztatów szkolnych, gdzie 

tam kształcimy naprawdę tutaj w ważnych zawodach naszych uczniów to jest ponad 2 000 

000 zł, tak. Czyli to też prawdopodobnie w przyszłym roku już będziemy realizować. 

Będziemy też składać środki na wnioski na trzy przystanki rowerowe: w gminie Łabiszyn z 

ZIT-u. To jest też w granicach 600 000 zł i będą na pewno jeszcze inne rzeczy. Powiem tak - 

pomysłów na pewno nam nie brakuje, bo i radni nam podpowiadają i dyrektorzy jednostek, 

no i sami mieszkańcy też mówią, co jest do zrobienia. Tak. Ja powiem jedną rzecz - ja w ogóle 

to jestem niepoprawnym optymistą, bo inaczej pewnie bym tutaj nie pracował. Trzeba mieć, 

ale trzeba mieć też jakiś plan i wiedzieć co w tych jednostkach naszych tutaj jest konieczne 

do zrobienia. Tutaj podkreślę również dobrą współpracę z gminami, bo to jest ważne. W 

końcu to nie są mieszkańcy powiatu i gmin, tylko że to są nasi wspólni tutaj mieszkańcy. Ja 

już to wiele razy mówiłem, ale mieszkańców nie interesuje, po jakich drogach on jeździ, czy 

to gminnych czy powiatowych, czy wojewódzkich. Oni chcą jeździć po dobrych drogach i to 

wcale się im nie dziwię – że tak się wyrażę. W związku z tym też patrzę na ten budżet 

optymistycznie, a będę się starał też o to, żeby nasi pracownicy, którzy naprawdę pracują i 

mają pomysły, żeby składali odpowiedne wnioski, żeby dodatkowe środki wpłynęły do 

budżetu Powiatu Żnińskiego. Życzę wszystkim nam dobrej realizacji tego budżetu i takiego 

podsumowania, że tak się wyrażę dobrego podsumowania na koniec roku 2025. Dziękuję 

bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

wicestaroście Andrzejowi Hłondowi. Bardzo proszę. Prosił o głos pan radny Paweł Sikora”. 

Radny Paweł Sikora – „szanowna pani przewodnicząca, panie i panowie radni, panie 

starosto, nie bez powodu dzisiaj parokrotnie padło słowo optymizm. I to rzeczywiście, 

ponieważ to słowo wynika z kształtu tego budżetu na rok 2025. Rzeczywiście, odkąd pracuję 

w radzie powiatu od 2015 roku nie przypominam sobie tak dobrego projektu budżetu. I to 

bardzo cieszy, ponieważ ten szczebel powiatowy zawsze borykał się z tym, że środki 

finansowe, ta kołdra dla powiatu była bardzo krótka i nie starczało na niektóre wydatki, 

które były niezbędne. No i trzeba było z trudem jakoś szyć ten budżet. Natomiast ten budżet 

na rok 2025 zapowiada się rzeczywiście bardzo dobrze. Pani przewodnicząca, była 
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przewodnicząca pani Józefa Błajet wspomniała o tym jednym z najważniejszych załączników-

załączniku nr 4, czyli wydatkach, planie wydatków majątkowych. Ja może chciałbym zwrócić 

też uwagę na ten załącznik nr 7, czyli plan dotacji, ponieważ tam pojawiają się rzeczy, których 

nie widzieliśmy od dość dawna – przede wszystkim właśnie mam na myśli dotacje dla 

gminnych spółek wodnych. Są to podmioty, które wykonują bardzo ważne zadania dla 

rolnictwa związane utrzymaniem urządzeń melioracyjnych i borykają się też z 

permanentnym niedofinansowaniem. Oczywiście zbierają składki od rolników otrzymują 

dotacje od gmin, od samorządu województwa. Dołączamy w roku 2025 jako szczebel 

powiatowy do dofinansowania spółek wodnych. I to bardzo się cieszy. Dawno niewidziane 

dotacje pojawiają się w budżecie i za to bardzo dziękuję; i oczywiście w załączniku nr 7 

chciałbym też zwrócić uwagę na dotacje na pomoc finansową dla Muzeum Ziemi Pałuckiej. 

Może przypomnę, że przed zmianami organizacyjnymi Żnińska Kolej funkcjonowała jako 

Żnińska Kolej Powiatowa Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością i na podstawie 

porozumienia ze stycznia 2014 roku to zorganizowane przedsiębiorstwo zostało włączone do 

Muzeum Ziemi Pałuckiej i potężny ciężar odpowiedzialności, ale też duża odpowiedzialność 

finansowa spadła na barki samorządu gminy Żnin. Oczywiście samorząd gminy Gąsawa, 

samorząd województwa rokrocznie wspierał funkcjonowanie naszej kolejki. I dzięki też temu, 

że środki finansowe pojawiły się w budżecie powiatu pojawia się dotacja dla Muzeum Ziemi 

Pałuckiej co bardzo cieszy, ponieważ no kolejka wąskotorowa jest naszym dziedzictwem 

historycznym. Łączy też gminy Żnin z gminą Gąsawa, ale też przyciąga jako atrakcja 

turystyczna jako pewien magnez turystów z całej Polski, którzy następnie trafiają do innych 

instytucji kultury tylko na terenie tych dwóch gmin, ale na terenie pozostałych gmin Powiatu 

Żnińskiego chociażby do Zespołu Pałacowo-Parkowego w Lubostroniu, do Muzeum 

Archeologicznego w Biskupinie i tak dalej i tak dalej. Więc te dwie pozycje być może mało 

znaczące, bo to jest, bo to są kwoty odpowiednio 120 000 zł, 100 000 zł nie są jakoś wielkimi 

kwotami, ale bardzo cieszy, że one pojawiają się w projekcie budżetu. Ten optymizm, o 

którym mówię oczywiście nie może przesłaniać całej ilości wyzwań, które jeszcze są przed 

nami. Oczywiście mam na myśli bardzo dużą sieć dróg powiatowych, którą należy 

utrzymywać i modernizować, ale też wyzwania związane z funkcjonowaniem Pałuckiego 

Centrum Zdrowia Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością. Niedawno gościliśmy prezesa 

zarządu na sesji. Sytuacja jest dość skomplikowana w tej jednostce. Natomiast no pan prezes 

ma swój autorski plan, który mam nadzieję przyniesie poprawę funkcjonowania tej spółki. 
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Więc z optymizmem wkraczamy w 2025 rok. Bardzo dziękuję służbom finansowym powiatu 

za przygotowanie budżetu. Dziękuję uprzejmie”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję bardzo, pan 

Paweł Sikora. Czy ktoś z państwa? Pozwólcie państwo, że przyłącze się do tych wszystkich 

pozytywnych wypowiedzi rady. Bardzo dziękuję Zarządowi Powiatu za przedłożenie projektu 

budżetu na rok 2025, który jest przedyskutowany, przemyślany w rozmowach z radą, w 

komisjach. Cieszy bardzo 10% podwyżki dla pracowników, bo jak słyszycie państwo 

wielorakość tych zadań przygotowanie przetargów na tyle inwestycji, które czekają ‘25 roku 

to wszystko ogrom pracy. Pozwólcie państwo, że. A jeszcze pan starosta prosił o głos.”  

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, szanowni państwo, tak 

jak zostało tutaj powiedziane. Już nie chciałem tego tematu szerzej rozwijać, jeżeli chodzi o 

drogi. Mamy dwie drogi, to może powiem które, które trzymamy w zanadrzu do przyszłych 

konkursów, jakie będą ogłaszane pewnie przez Wojewodę Kujawsko-Pomorskiego. Jedna to 

jest droga ze Słębowa w kierunku Sielca do granicy powiatu i gminy Żnin. I druga. Dlaczego 

my ją zostawiamy dlatego, że ona łączy się z drogą wojewódzką 251 i za to jest szansa dostać 

punkty. To jest pierwszy odcinek drogi. Druga droga w Łabiszynie łącząca się również drogą 

wojewódzką w kierunku na Smerzyn - Chomętowo. Tam, gdzie będzie ten robiony chodnik.  

Także znamy potrzeby. Oczywiście na to też musi przyjść czas, drogę przez Dobrylewo, to 

trzeba, ja się zgadzam z tym. To trzeba połączyć, ale to nie jest taka prosta sprawa jak by się 

wydawało, że położyć nawierzchnię. Tam trzeba ten bruk zerwać, zrobić kompleksową 

podbudowę i drogę wybudować od podstaw. Także koszty na pewno są dość znaczne. 

Zresztą państwo wiecie, że mamy ustalony plan na roboty drogowe. Myślę, że do tego 

budżetu, o których tutaj mówimy no już tak moglibyśmy prawie na 100% doliczyć 2 000 000 

zł tego, który jest gdzieś u premiera, ale jeszcze nie podpisane. Będą środki w ramach KPO. 

Także ja to, że się przejęzyczyłem mówiąc, że będzie te 200 ileś tam milionów nie otworzę 

200-240 nie będzie, ale może się okazać, że to blisko 200 000 000 na koniec roku wyjdzie. To 

już dobrze było oczywiście. Było, gdyby tak się stało i życzmy sobie tego, żeby te nasze 

przewidywania uwarunkowania się potwierdziły; żebyśmy ‘25 roku tak jak mówię na drogach 

nie zrobili te aktualnie zapisane 23/24 km, żeby było tego rzędu 40 km, bo jest taka 

ewentualnie szansa. No i myślę, że przy dobrym jakim składzie kadrowym, jakie mamy w 

powiecie. Choć jak wiecie państwo mamy trochę zawirowań, bo nas sąsiedzi pracowników 

podkupują. W ramach podkupowania pracowników no musimy się dobrymi pracownikami 
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podzielić. No tak to wygląda, bo to dotyczy, dotyczyło kiedyś w jednej z gmin teraz innej. 

Trzeba, że tak powiem z sąsiadami żyć w zgodzie. Myślę, że taka szansa istnieje i będzie tak 

realizowane. Dziękuję bardzo.” 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „jak usłyszycie państwo 

poza optymizmem jeszcze trzeba mieć marzenia. I tak jak starosta mówi rzeczywiście 

pracowników mamy dobrych, dlatego nam podkupują w powiecie.” 

e) głosowanie w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Żnińskiego na 2025 

rok. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo, punkt 

e: „głosowanie w sprawie uchwalenia budżetu powiatu żnińskiego na 2025 rok.” Bardzo 

proszę panią wiceprzewodniczącą Magdalenę Siwak o odczytanie projektu uchwały”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Magdalena Siwak – „uchwała Nr VI/47/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Żnińskiego na 2025 rok. Stosowna podstawa prawna. Uchwala się, co następuje: § od 1 do 

§14 dostępne w systemie rada. §15. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu. 

§16. Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2025 roku i podlega publikacji w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego oraz wywieszeniu na tablicy ogłoszeń 

Starostwa Powiatowego w Żninie.” 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani Magdalenie 

Siwak wiceprzewodniczącej za odczytanie projektu uchwały. Wysoką radę proszę o 

głosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   nieobecny 
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11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 100% głosów 

za budżetem na 2025 rok. Uchwała została podjęta.  

Uchwała Nr VI/47/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Żnińskiego na 2025 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 

Pkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Żnińskiego. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 12: uchwała, która 

jest w powiązaniu z uchwałą budżetową, czyli uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego. Bardzo proszę panie starostwo.” 

 Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „szanowni państwo, powiem krótko-jest budżet 

musi być WPF. Dziękuję bardzo.” 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dokładnie tak panie 

Starosto, dziękuję. Poproszę panią wiceprzewodniczącą komisji panią Józefę Błajet o opinię 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Józefa Błajet – 

„dziękuję bardzo pani przewodniczącej. Wysoka rado, panie starosto, ja powiem dwa zdania 

o tym. W dniu dzisiejszym komisja. Przepraszam w dniu 25 listopada Komisja Budżetu na 

swoim posiedzeniu zaopiniowała pozytywnie jednogłośnie. W związku z tym rekomenduję 

wysokiej radzie podjęcie uchwały w zakresie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żnińskiego. Dziękuję bardzo.” 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

wiceprzewodniczącej komisji Józefie Błajet za opinię Komisji Budżetu i Rozwoju 
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Gospodarczego. Wysoka rado proszę, aby pan wiceprzewodniczący Paweł Koperski odczytał 

państwu projekt uchwały”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „uchwała Nr VI/48/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Żnińskiego. Stosowna podstawa prawna. Uchwala się co następuje: §1, 

§2, §3 o treści zgodnej z treścią zawartą w projekcie, który został państwu przesłany drogą 

elektroniczną. §4. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu. §5. Uchwała 

wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2025 roku”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję 

wiceprzewodniczącemu panu Pawłowi Koperskiemu za odczytanie projektu uchwały. Proszę 

wysoka rado o głosowanie.” 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   nieobecny 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado. 100% głosów 

za 18 radnych głosowało za. Uchwała została podjęta.” 

Uchwała Nr VI/48/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żnińskiego została podjęta i stanowi 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „pozwólcie państwo, że zanim 

przejdę do punktu 13. To były do tej pory wszystkie punkty, które dotyczyły budżetu” ‘24-‘25 

pani skarbnik Elżbieta Kardymus-Nowak do końca, czyli do 23 grudnia pełni obowiązki 

Skarbnika Powiatu Żnińskiego. Proszę, aby wraz ze mną wysoka rada, w tej chwili z panem 

starostą z panem wicestarostą, jak również proszę członka zarządu panią Józefę Błajet do 

wspólnych podziękowań. Ponieważ pani Józefa Błajet kilka kadencji pracowała z panią 

skarbnik Elżbietą Karadymus-Nowak, więc to jest moment, kiedy gratulujemy budżetu na 

2025 rok. Gratulujemy i dziękujemy za ten budżet. I też to jest moment, kiedy żegnamy panią 

na tej dzisiejszej sesji. A za chwilę będziemy przekazywać obowiązki nowemu skarbnikowi. 

Pozwoli pani, że odczytam piękne słowa dla pani Elżbiety Nowak-Karadymus Skarbnik 

Powiatu Żnińskiego: „Przejście na emeryturę jest przywilejem utwierdzającym w 

przekonaniu, że misja na polu pracy zawodowej została ukończona i doprowadzona do 

stanu, w którym jej kontynuowanie można powierzyć następcom. Pani praca na rzecz 

Powiatu Żnińskiego wiązała się z dużą odpowiedzialnością, a obszar działania obejmował 

finansowe aspekty życia naszej małej ojczyzny. Stojąc przez 26 lat na straży finansów 

publicznych, dała się pani poznać jako osoba skrupulatna dbająca o najmniejsze szczegóły 

mające istotny wpływ na funkcjonowanie Powiatu Żnińskiego. Nie bez znaczenia w tym 

aspekcie była pani niekwestionowane kompetencje oraz profesjonalizm oparty na 

najwyższych standardach sztuki księgowości i rachunkowości. Zapewniamy, że może być pani 

dumna z przebiegu swojej pracy zawodowej. Niech czas, w którym rozpoczyna pani nowy 

etap życia, pozwoli skupić się na własnych pasjach i zainteresowaniach, a marzenia, które być 

może dotąd były odkładane na później doczekają się realizacji. Wierzymy, że uda się także jak 

najdłużej czerpać radość z życia i realizować swoje najskrytsze pragnienia. Życzymy zdrowia, 

niezawodnej kondycji oraz pogody ducha na co dzień i od święta. Podpisał pan Starosta 

Żniński Zbigniew Jaszczuk, Wicestarosta Andrzej Hłond, Sekretarz Powiatu Agnieszka 

Małecka i moja skromna osoba”. Pan starosta bardzo proszę.”  
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Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „szanowni państwo po pierwsze to chciałem 

podziękować za jednogłośne uchwalenie budżetu powiatu żnińskiego na 2025 rok i z tego, co 

sobie przypominam to mamy pierwszy przypadek taki pierwszy, taki przypadek, gdzie budżet 

został przyjęty bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się. No i bardzo dobrze. 

Tak jak powiedziałem, życzymy sobie tego, żebyśmy go w zgodzie realizowali. Tak jak to było 

w już w poprzedniej kadencji. W roku następnym myślę w gronie rady, 19 radnych Rady 

Powiatu Żnińskiego i nawiązując, do tego, o czym mówiła pani przewodnicząca. Chcieliśmy 

Eli podziękować za 26 lat pracy. Ela to tak powiem się zbuntowała. Ja Elę osobiście 

namawiałem, żeby dotrwała do pełnych 26 lat, bo 31 grudnia tego roku byłoby pełne 26 lat 

pracy na stanowisku Skarbnika w Powiecie Żnińskim. Niestety się Ela uparła. Święta chce 

mieć wolne. No i takie jej prawo. Takie jest prawo. Także z dniem 23 odchodzi ze stanowiska 

Skarbnika. Jak państwo wiecie. Jest już dzisiaj na sesji obecna pani Wioleta, która będzie 

Skarbnikiem Powiatu. Myślę, że pani Wioleta będzie pod Eli skrzydłami się wychowywała, to 

będzie próbowała dorównać Eli na tym stanowisku. Ja z przyjemnością stwierdzam, że Ela 

przez 20 lat, 26 lat pracy na stanowisku skarbnika nie dostała od komisji orzekającej żadnego 

upomnienia i nagany. No samorządowcy twierdzą, że jak samorządowiec przez 10 lat nie 

dostał co najmniej upomnienia to do grona samorządowców nie należy, bo wypadałoby od 

czasu coś oberwać od komisji orzekającej. Także Ela dziękujemy ci za 26 lat bardzo dobrej 

pracy. Myślę, że będziesz nas tu odwiedzała, że będziemy się oczywiście spotykać już na innej 

stopie, na stopie nie służbowej, tylko koleżeńskiej. Życzymy przede wszystkim dużo zdrowia, 

satysfakcji z tego, co będziesz dalej sobie robić. Jesteś, że tak powiem osobą wolną od zajęć 

służbowych. Natomiast podejrzewam, że za rok, za dwa pewnie ci się trochę znudzi i 

będziesz kombinowała, gdzie trochę popracować. Czego ja ci ze swej strony bardzo 

serdecznie życzę. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „o głos prosiła jeszcze pani 

Józefa Błajet”. 

Radna Józefa Błajet – „szanowni państwo, nie byłabym sobą, gdybym jednak nie 

wyprosiła tutaj tej możliwości zabrania głosu. Drodzy państwo, droga Elu, szanowni państwo 

od 3 do 6 kadencji przewodniczyłam tej radzie i myślę, że będę wyrazicielką wrażenia i zdania 

wszystkich, którzy w tym okresie w radzie powiatu pracowali. Niektórzy już dawno zakończyli 

współpracę z samorządem, ale z pewnością też interesują tym, co w powiecie się dzieje. I 

zapewne też śledzą i dostrzegą ten fakt, że pani Ela 23-ego. Czyli już naprawdę za kilka dni 
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kończy pracę zawodową na funkcji Skarbnika Powiatu. Drodzy państwo z perspektywy tych 4 

kadencji powiem, że nie było takiej sytuacji jak dzisiaj nigdy, żeby budżet został przyjęty 

jednogłośnie. Oczywiście mieliśmy w zamierzchłych czasach różną bardzo aktywną opozycję, 

mieliśmy różnych radnych. No każdy ma prawo głosu, każdy ma prawo do zabrania głosu w 

dyskusji. Zresztą tego też oczekują nasi wyborcy w naszych okręgach, żebyśmy ich godnie 

reprezentowali, walczyli o sprawy z danych okręgów i to było takie normalne naturalne 

oczywiście przez wiele lat. Transmisję z obrad no nie były dostępne, nie były transmitowane, 

różne rzeczy tutaj się działy. Ja tu wspomnę kolegę Henryka Tokarza, który był zawsze no 

przygotowany bardzo do dyskusji nad budżetem czy nad absolutorium wyciągał te swoje 

zapiski i tutaj rzeczywiście na różne ważne, czy mniej ważne kwestie wygłaszał, ale nie o tym 

chcę mówić. Pani Elu bardzo dziękujemy za te 4 kadencje. Ja dziękuję osobiście w imieniu 

wszystkich radnych, którzy wtedy w tym okresie pracowali. Budżet inaczej. Byliśmy jako 

radni zawsze spokojni, że budżet jest dobrych rękach, że jest pani bardzo czujna, że pilnuje 

pani. No tak jak tutaj pan starosta przytoczył, no nigdy nie było problemu, nie było uwag ze 

strony nadzoru, czyli bardzo skrupulatna bardzo dobra praca finansów, ale powiem od paru 

lat, to też wywalczyliśmy tutaj fakt odbywania sesji budżetowej przed świętami. Staraliśmy 

się, żeby Ela, chociaż już była wolna od budżetu na kolejny rok. Oczywiście pracowała nad 

wymiataniem tego starego budżetu, bo jeszcze ją czekał zawsze kolejny zarząd i czyszczące 

uchwały zarządu. Także pani Elu bardzo dziękujemy. Rozumiem, że 23-ego pani bardzo lekko 

tak wejdzie wtedy nowy okres. Emerytura to jest przywilej tak jak napisano tutaj, w tych 

życzeniach bardzo pięknych zresztą. To jest przywilej i życzę pani, żeby pani z tego przywileju 

jak najdłużej korzystała i o jednej rzeczy tu nie wspomniano. Zapewne pani lubi też czytać. 

Życzę pani, żeby pani nareszcie przeczytała te wszystkie zaległe książki, które gdzieś tam leżą 

na półkach i czekają na czas, kiedy Ela będzie miała wolną chwilę, żeby do tego tematu 

wrócić. A już tak po ludzku życzę naprawdę dobrego zdrowia, uporania się z już nie będę 

wymieniać z czym. Pani Ela wie czym, ale jest na dobrej drodze spełniania marzeń, realizacji 

też planu. I powiem tak pani Elu, myśmy tak gdzieś sobie żartowali, ale to nie był żart, to jest 

pod rozwagę. Za 4 lata będą wybory. Pani Elu taka radna w radzie powiatu to skarb i ta 

dyskusja nad budżetem to też będzie może troszkę wtedy dłuższa. Także Elu droga, 

wszystkiego dobrego. I bardzo serdecznie dziękuję za te wszystkie lata.” 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „w imieniu całej Rady 

Powiatu przekazuję i życzę wszystkiego dobrego”. 
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Wicestarosta Andrzej Hłond – „dziękuję za te wszystkie lata, bo pracujemy razem od 

roku ‘99. Wiele się od ciebie nauczyłem. Trochę siwych włosów od ciebie też mam, ale 

powiem jedną rzecz Minister Finansów musi być twarda.” 

Radna Józefa Błajet – „witam, w gronie stypendystów także życzę, waloryzacji 

dobrego korzystania Elu to dla ciebie przy okazji kochanie. Tak się zastanawiam, czy 

dyrektorzy jednostek i główni księgowi odetchną. Czy się ucieszą choć odrobinę, ale myślę, 

że będą wspominali miała rację, teraz nam brakuje tego. Będą dzwonić. Ale pani Wioleta 

jako wychowanka jako pani Skarbnik sobie poradzi. A razie czego telefon do przyjaciółki Eli. 

Wszystkiego dobrego niech się darzy”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, a teraz 

witamy panią Wioletę Werkowską, która 24 grudnia przejmie obowiązki Skarbnika Powiatu. 

To ja wręczę i życzę na tej nowej drodze tej nauki, którą pani już spędziła długich dni ciężkiej 

pracy. Od swojej poprzedniczki pani przekazała, dużo panią nauczyła. W imieniu całej rady 

trzymamy kciuki za panią. Chcemy życzyć tego, co pani Ela miała w sobie, żeby pani to 

właśnie dobro przejęła i dalej kontynuowała tą pracę po tak dobrym nauczycielu. 

Wszystkiego dobrego i witamy na pokładzie”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „szanowni Państwo pani Wioleta z tego 

dokumentu się dowie, ile będzie zarabiać do końca 2024. W 2025 roku w związku z 

podjęciem uchwały w sprawie budżetu z podwyżką”. 

Wicestarosta Andrzej Hłond - „Witamy w Starostwie, dopiero zobaczysz, co to znaczy. 

Także czasu na pewno będziesz miała teraz mniej, ale liczę tutaj na dobrą współprace. 

Wszystkiego dobrego.”  

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, pani 

Skarbnik prosi o głos”. 

Skarbnik Powiatu Żnińskiego Elżbieta Nowak-Karadymus – „szanowni państwo ja 

wszystko, co chciałam powiedzieć, to mówiłam na sesji we wrześniu, kiedy była 

procedowana uchwała o odwołaniu mojej osoby i powołaniu pani Wiolety, więc tylko jeszcze 

raz powtórzę-bardzo serdecznie za wszystko dziękuję.” 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „tak dziękuję już bardzo. 

Żegnamy panią Skarbnik Elżbietę Karadymus-Nowak i panią Wioletę Werkowską”. 
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Pkt 13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu 

w Żninie na 2025 rok. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „szanowni państwo, 

wysoka rado, punkt 13: „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w 

Żninie na 2025 rok.” Wysoka rado, w przesłanych materiałach dostępny jest plan pracy Rady 

Powiatu w Żninie. Zapoznali się państwo oczywiście z tymi planami. Proszę więc panią 

Wiceprzewodniczącą Rady panią Magdalenę Siwak o odczytanie projektu uchwały”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Magdalena Siwak – „uchwała Nr VI/49/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych 

Rady Powiatu w Żninie na 2025 rok. Stosowna podstawa prawna. Uchwała się, co następuje: 

§1 Zatwierdzić plany pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Żninie na 2025 rok stanowiące 

załącznik do niniejszej uchwały. §2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu 

Rady Powiatu. §3. Uchwała wchodzi w życie z dniem pojęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

wiceprzewodniczącej rady pani Magdalenie Siwak za odczytanie projektu uchwały, a wysoką 

radę proszę o głosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   nieobecny 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 
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16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 100% głosów 

za 18 radnych głosowało. Uchwała została podjęta.” 

Uchwała Nr VI/49/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie przyjęcia 

planu pracy Rady Powiatu w Żninie na 2025 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 11 do 

niniejszego protokołu. 

Pkt 14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy  

i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Żninie na 2025 rok. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 14: „Podjęcie 

uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w 

Żninie na 2025 rok.” Wysoka rado, w przesłanych materiałach mieliśmy i mamy dostępny, 

zaproponowany przez Komisję Rewizyjną plan pracy i kontroli. Proszę więc pana 

wiceprzewodniczącego pana Pawła Koperskiego o odczytanie projektu uchwały”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „uchwała Nr VI/50/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Żninie na 2025 rok. Stosowna podstawa prawna. 

Uchwala się, co następuje: §1 Zatwierdzić plan pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu w Żninie na 2025 rok, stanowiący załącznik do niniejszej uchwały. §2. Wykonanie 

uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Powiatu oraz Przewodniczącemu Komisji 

Rewizyjnej. §3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję 

wiceprzewodniczącemu panu Pawłowi Koperskiemu za odczytanie projektu uchwały. Proszę 

radę o głosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 
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5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   nieobecny 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 100% głosów 

za. Uchwała została podjęta”. 

Uchwała Nr VI/50/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Żninie na 2025 rok została 

podjęta i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

Pkt 15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych 

Komisji Rady Powiatu w Żninie na 2025 rok. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 15: „Podjęcie 

uchwały w sprawie planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Żninie na 2025 rok” i to tak 

jak w poprzednich punktach. Wysoka rada otrzymała w przesłanych materiałach. Dostępne 

są na dzisiaj również zaproponowane przez przewodniczących stałych komisji plany pracy. W 

związku z tym, proszę panią wiceprzewodniczącą rady Magdalenę Siwak o odczytanie 

projektu uchwały”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Magdalena Siwak – „uchwała Nr VI/51/2024 z 

dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady 

Powiatu w Żninie na 2025 rok. Stosowna podstawa prawna. Uchwala się, co następuje: §1. 
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Zatwierdzić plany pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Żninie na 2025 rok stanowiący 

załącznik do niniejszej uchwały. §2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu 

Rady Powiatu. §3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję pani 

wiceprzewodniczącej pani Magdalenie Siwak, a wysoką radę proszę o głosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   nieobecny 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „100% głosów za. Uchwała 

została podjęta. Dziękuję wysokiej radzie 18 głosów za”.  

Uchwała Nr VI/51/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie w 

sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Powiatu w Żninie na 2025 rok została 

podjęta i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru 

składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 16: „Podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru składu osobowego Komisji Oświaty Kultury 

i Sportu”. Wysoka rado, nasza koleżanka radna Alina Borkowska w dniu 28 listopada 2024 

roku złożyła wniosek dotyczący pracy w Komisji Oświaty Kultury i Sportu jako długoletni 

oświatowiec, pracownik oświaty. W związku z tym, zgodnie z §32 uchwały nr XXIV/218/2013 

Rady Powiatu w Żninie z dnia 25 czerwca 2013 roku w sprawie uchwalania Statutu Powiatu 

Żnińskiego, propozycje składu osobowego Komisji Rady przedstawia przewodniczący rady na 

wniosek między innymi zainteresowanych radnych. Jak już wcześniej powiedziałam, 

koleżanka chce pracować. Więc życzymy sukcesów i powodzenia, i cieszymy się z tego, że 

chce pani radna pracować. Proszę pana Pawła Koperskiego wiceprzewodniczącego rady o 

odczytanie projektu uchwały”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperski – „uchwała Nr VI/52/2024 Rady 

Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie wyboru składu osobowego Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu. Stosowna podstawa prawna. Uchwala się, co następuje: §1. W 

uchwale Nr I/11/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 7 maja 2024 roku w sprawie składu 

osobowego Komisji Oświaty Kultury i Sportu w §1 podpunkcie 5 dodaje się punkt 6 o 

następującym brzmieniu: Członek pani Alina Borkowska. §2. Wykonanie uchwały powierza 

się przewodniczącemu Rady Powiatu. §3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „bardzo dziękuję, pan 

wiceprzewodniczący rady Paweł Koperski odczytał państwu projektu uchwały. Proszę wysoką 

radę o głosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 

4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 
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9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   nieobecny 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „bardzo dziękuję. 18 głosów 

za, 100% głosowało. Uchwała została podjęta. 

Uchwała Nr VI/52/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 r. zmieniająca uchwałę 

w sprawie wyboru składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu została podjęta i stanowi 

załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Pkt 17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rodzaju świadczeń 

przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół  

i placówek prowadzonych przez Powiat Żniński oraz warunków i sposobu ich 

przyznawania. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 17: „Podjęcie 

uchwały w sprawie rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla 

nauczycieli szkół i placówek prowadzonych przez Powiat Żniński oraz warunków i sposobu 

ich przyznawania”. Bardzo proszę, pan wicestarosta Andrzej Hłond”.  

Wicestarosta Andrzej Hłond – „pani przewodnicząca, wysoka rado. Zgodnie z Kartą 

Nauczyciela nauczycielom przysługuje pomoc zdrowotna. Stosowna uchwała Rady Powiatu 

regulująca kwestie przyznawania pomocy zdrowotnej dla nauczycieli była podjęta przez Radę 

Powiatu w 2016 roku. Jednakże w tym czasie zmieniły się dosyć bardzo przepisy w tym 

zakresie. W związku z tym konieczna jest zmiana tej uchwały. Powiem tak, są trzy zasadnicze 

zmiany. Pierwsza zmiana zgodnie z ustawą o ochronie danych osobowych. No nie będzie 

Komisji do spraw opiniowania wniosków nauczycieli, dotyczy to pomocy zdrowotnej. W 
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związku z tym nauczycieli jest dużo informacji wrażliwych. W związku z tym nie będzie tej 

komisji. To jest spowodowane różnymi orzeczeniami sądu i rozstrzygnięciami nadzorczymi 

wojewody. Druga sprawa, nie będzie też wzorcowego wniosku w regulaminie uchwalonym 

przez radę, bo to nie jest kompetencja rady. I trzecia sprawa szanowni państwo to jest to, że 

w regulaminie nie będzie kwoty na tą pomoc zdrowotną. Bo zgodnie z przepisami tą kwotę 

podaje się w uchwale budżetowej i dzisiaj w tej uchwale budżetowej było, że na pomoc 

zdrowotną to jest 0,3 funduszu płac nauczycieli. I takie są trzy podstawowe zmiany i 

przyczyny, które są uwzględnione w tym projekcie uchwały. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu 

wicestaroście panu Andrzejowi Hłondowi, a bardzo proszę przewodniczącą Komisji Oświaty 

Kultury i Sportu panią Annę Falkowską o odczytanie opinii komisji”. 

Przewodniczącą Komisji Oświaty Kultury i Sportu Anna Falkowska – „pani 

przewodnicząca, wysoka rado, Komisja Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała 

projekt powyższej uchwały. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „bardzo dziękuję za 

pozytywną opinię pani przewodniczącej Annie Falkowskiej, a bardzo proszę panią 

wiceprzewodniczącą rady Magdalenę Siwak o odczytanie państwu projektu uchwały”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Magdalena Siwak – „uchwała Nr VI/53/2024 Rady 

Powiatu z dnia 19 grudnia 2024 roku, w sprawie określenia rodzajów świadczeń 

przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół i placówek 

prowadzonych przez Powiat Żniński oraz warunków i sposobów ich przyznawania. 

Stosowna podstawa prawna. Uchwala się, co następuje: § od 1 - 8 w treści uchwały dostępne 

w systemie rada. §9. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu w Żninie. §10. 

Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, dziękuję 

pani Magdalenie Siwak wiceprzewodniczącej rady, która odczytała państwu projektu 

uchwały, a wysoką radę proszę o głosowanie”. 

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

1. Józefa Błajet    za 

2. Alina Borkowska   za 

3. Kacper Ćwikliński   za 
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4. Nikodem Dolata   za 

5. Anna Falkowska   za 

6. Andrzej Hłond   za 

7. Zbigniew Jaszczuk   za 

8. Paweł Koperski   za 

9. Lidia Kowal    za 

10. Witold Mrówczyński   nieobecny 

11. Karol Nojgebauer   za 

12. Aleksandra Nowakowska  za 

13. Henryk Popławski   za 

14. Adrian Przybyła   za 

15. Paweł Sikora    za 

16. Magdalena Siwak   za 

17. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

18. Ryszard Ulatowski   za 

19. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, 100% głosów 

za, 18 radnych głosowało, bardzo dziękuję. Uchwała została podjęta”. 

Uchwała Nr VI/53/2024 Rady Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 r. w określenia rodzaju 

świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół i placówek 

prowadzonych przez Powiat Żniński oraz warunków i sposobu ich przyznawania została podjęta i 

stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Pkt 18. Sprawozdanie Starosty Żnińskiego z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku za 2024 rok. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 18: „sprawozdanie 

starosty żnińskiego z działalności komisji bezpieczeństwa i porządku za 2024 rok”. Bardzo 

proszę, pan starosta. Bardzo proszę o przedstawienie sprawozdania”.  

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „pani przewodnicząca, wysoka rado, przedłożę 

państwu sprawozdanie z działalności komisji bezpieczeństwa i porządku za 2024 roku. Jak 

państwo wiecie rok 2024. Rok się jeszcze nie skończył, ale w związku z tym, że sprawozdania 

trzeba złożyć do końca stycznia roku następnego. Prawdopodobnie sesji do końca stycznia 

nie będzie. Pewnie będzie w lutym. Więc przedłożę państwu dzisiaj to sprawozdanie. Więc w 
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związku z wyborami zmienił się między innymi skład komisji stosownym zarządzeniem. 

Zostały powołane nowe osoby do składu komisji bezpieczeństwa i porządku. Tradycyjnie jak 

w latach poprzednich odbyły się w ubiegłym roku, w tym roku 2 posiedzenia komisji jedno 28 

czerwca. Zawsze przed sezonem turystycznym spotykamy się w gronie osób 

odpowiedzialnych za wypoczynek na terenie Powiatu Żnińskiego. Dotyczy to urządzania 

kąpielisk, miejsc postoju dla pojazdów. Zabezpieczenia, jeżeli chodzi o WOPR o policję. 

Mówimy wtedy o wspólnych patrolach, jakie na ten sezon wypoczynkowy są organizowane 

na terenie powiatu. Oczywiście Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej 

przedstawia informacje z kontroli, jakie odbywają się w ośrodkach wypoczynkowych na 

terenie powiatu. I drugie posiedzenie odbyło się 25 listopada tego roku. Na tym posiedzeniu 

zaopiniowano między innymi projekt budżetu na ‘25 rok. I komendant powiatowy między 

innymi komendant powiatowy policji omówił sprawozdanie za rok bieżący. Chcę państwa 

poinformować, że wykrywalność na terenie, ogólna wykrywalność ogólna na terenie Powiatu 

Żnińskiego nadal utrzymuje się na bardzo wysokim poziomie. Jest to 88,36%, a także to są 

wyniki naprawdę bardzo dobre. Żnińska Komenda Powiatowa ma w tym temacie bardzo 

dobre osiągnięcia. Jest jedną z czołowych, czasami najlepszą komendą na terenie 

województwa, jeżeli chodzi o wskaźniki wykrywalności. W materiałach macie państwo 

informacje, jakie działania prowadzi policja w sensie podniesienia bezpieczeństwa. 

Problemem w policji są wakaty. Jak państwo wiecie, dwa, trzy lata temu problemu z 

wakatami nie było w żnińskim garnizonie. Było 130 etatów funkcjonariuszy policji i nie było 

wakatów. Aktualnie mamy 136 etatów, ale niestety są wakaty. To się oczywiście zmienia 12, 

13, 15 w zależności od tego, jak to wygląda. Państwo obserwujecie sytuację w skali kraju. W 

skali kraju ta sytuacja w ostatnich miesiącach się lekko poprawiła, ale jest to nadal 13, 13 i 

pół tysiąca skali kraju-tyle jest wakatów w policji. Najgorsza sytuacja jest w Warszawie-25% 

wakatów. Także sytuacja w tych dużych jednostkach naprawdę nieciekawa, a służby dyżury 

trzeba zabezpieczyć i tak jak powiedziałem-w materiałach państwo macie przesłane 

kompleksowe sprawozdanie do przemyśleń. Jeżeli macie państwo jakieś ewentualnie pytania 

to chętnie na nie odpowiem. Dziękuję bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście. 

Czy ktoś z radnych ma jakieś pytania? Bardzo dziękuję za przedstawienie sprawozdania o 

działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2024 rok”. 
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Pkt 19. Podjęcie stanowiska w sprawie ustanowienia w Powiecie 

Żnińskim w uzgodnieniu z Gminą Żnin roku 2025, Rokiem Michała 

Joachimowskiego – Lekkoatlety, Olimpijczyka, Pałuczanina. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „punkt 19: „Podjęcie 

stanowiska w sprawie ustanowienia w powiecie żnińskim w uzgodnieniu z gminą Żnin roku 

2025 Rokiem Michała Joachimowskiego Lekkoatlety, Olimpijczyka, Pałuczanina”. Zanim 

odczytam stanowisko bardzo proszę pana Starostę o kilka słów wprowadzenia”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „więc proszę państwa-pojawiła się inicjatywa, w 

mojej ocenie bardzo dobra, żeby rok 2025, w którym przypada 75-rocznica urodzin Michała 

Joachimowskiego ogłosić rokiem Michała Joachimowskiego. Wybitnego sportowca jak 

państwo wiecie trójskoczka, który miał doskonałe wyniki. Pochodzi ze Żnina, urodził się w 

Żninie, uczył się w liceum ogólnokształcącym. Jeżeli chodzi o wyniki sportowe, uczestnik 

dwóch olimpiad: olimpiady w Monachium, olimpiady w Montrealu. Jedna-72 druga-76 roku. 

Jeżeli chodzi o wyniki sportowe, to ten wynik 17.03 jest nadal rekordem świata w hali. Ten 

rekord do tej pory nie został pobity, a był on ustanowiony w ‘74 roku w Goeteborgu. Jeżeli 

chodzi o inną działalność Michała, więc po zakończeniu czynnej działalności sportowej był 

wicewojewodą najpierw w bydgoskim, a później kujawsko-pomorskim także. Uczestniczył 

również w wielu przedsięwzięciach sportowych na terenie całego województwa. Odznaczony 

był złotym krzyżem zasługi, krzyżem kawalerskim, Orderu Odrodzenia Polski. Ja tak 

prywatnie już państwu pozwolę na trochę prywatny. Bardzo dobrze znam się z Michałem i 

przypomnę, tym którzy nie wiedzą-Michała poznałem na ulicy 700-lecia naprzeciw dawnej 

Księgarni Pałuckiej. Michał palił w piecu i mnie tam zaproszono, żebym mu pomagał rozpalić 

w piecu. Taka była sytuacja, wszyscy myśleli, że ja Michała znam. Ja Michała nie znałem. 

Siedzieliśmy obok siebie, paląc w tym piecu około pół godziny. Dopiero przyszedł taki jeden, 

którego nazwiska nie wymienię, bo już nie żyje i mówi coś o sporcie o tym, o tamtym. Był 

przekonany, że ja Michała znam, a się okazało, że w takich okolicznościach Michała 

poznałem. Naprawdę wspaniały człowiek. Jak pamiętam-w niedzielę na pole, bo to było na 

polowaniu, na terenie gminy Łabiszyn. Po prawej stronie jak się jedzie do Bydgoszczy, drogą 

wojewódzką 254 tam było to zdarzenie. Zadzwonił do mnie jeden z naszych kolegów i 

poinformował mnie, co się stało. No to mnie lekko zamurowało. I myślę, że ustanowienia 

roku’25. Rokiem Michała Joachimowskiego jest bardzo dobrym pomysłem. Myślę, że 

wspólnie z gminą Żnin, gdyż on tutaj głównie swoją działalność. Tak jak powiedziałem-
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pochodził ze Żnina, tutaj się urodził, tutaj trenował i tak dalej. Wspólnie z gminą Żnin 

podpiszemy takie porozumienie, co do tych obchodów, jakie będą się odbywały w roku 

przyszłym i pod tym szyldem chcielibyśmy w szczególności imprezy sportowe organizować. I 

powiem państwu tak na zakończenie-mam już pomysł 26 roku czyim imieniem byśmy 

ustanowili rok ‘26, ale to powiem w 26 roku, jak w zgodzie doczekamy tego czasu. Dziękuję 

bardzo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu staroście. 

Bardzo dziękuję. Szanowni państwo, wysoka rado, pozwólcie, że odczytam stanowisko nr 

1/2024 rok Rady Powiatu w Żninie z dnia 19 grudnia 2024 w sprawie ustanowienia w 

Powiecie Żnińskim w uzgodnieniu z gminą Żnin roku 2025 rokiem Michała Joachimowskiego 

– Lekkoatlety, Olimpijczyka, Pałuczanina. W 2025 roku przypada 75. rocznica urodzin Michała 

Joachimowskiego, co stało się bezpośrednią inspiracją do upamiętnienia wybitnych osiągnięć 

sportowych oraz postawy obywatelskiej tego polskiego olimpijczyka. Kariera i droga do 

sukcesu, które ciągle mogą stanowić inspirację dla kolejnych pokoleń sportowców rozpoczęła 

się w Liceum Ogólnokształcącym imienia Braci Śniadeckich w Żninie, gdzie dostrzeżono talent 

pałuczanina. Hart ducha oraz wola świadomego życia zaprowadziły trójskoczka nie tylko do 

ambicji dwukrotnego startu w igrzyskach olimpijskich w Monachium w 1972 roku oraz 

Montrealu w 1976 roku, ale pozwoliły mu wyznaczyć kolejne ambitne cele i osiągać 

najwyższe laury. Najbardziej zapamiętanym jest ten z roku 1974, kiedy to ustanowił rekord 

świata w hali skacząc 17,03 metra podczas odbywających się w Goeteborgu Mistrzostw 

Europy. Wynik ten do dziś pozostaje górą, 50 lat oficjalnym rekordem Polski. Posiadając 

wiele tytułów mistrzowskich, poczynając od 9-okrotnego Mistrza Polski, mistrza 

Uniwersjady, po mistrza Europy zawsze identyfikował się z miejscem urodzenia, z 

dziedzictwem Pałuk. Wartości, którymi kierował się w życiu sportowym pozwoliły Michałowi 

Joachimowskiemu z powodzeniem zająć się działalnością społeczną i polityczną. Po 

zakończeniu aktywnego uprawiania sportu pełnił funkcję Wicewojewody Bydgoskiego, a 

następnie Wicewojewody Kujawsko-Pomorskiego. W 2001 roku został odznaczony medalem 

Kalos Kagathos, przepraszam, przyznawanym wybitnym sportowcom, którzy uprawianych 

dyscyplin osiągnęli co najmniej poziom i mistrzostwa na skalę krajową, a później zdobyli 

wybitną pozycję i uznanie poza sportem. Odznaczony został także złotym krzyżem zasługi 

oraz krzyżem kawalerskim Orderu Odrodzenia Polski. Z wykształcenia był prawnikiem, radcą 

prawnym. Ukończył studia na Wydziale Prawa i Administracji Uniwersytetu Mikołaja 
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Kopernika w Toruniu. Ustanawiając w Powiecie Żnińskim rok 2025 rokiem Michała 

Joachimowskiego oddajemy temu wybitnemu Pałuczaninowi pamięć i cześć. Wysoka Rado 

proszę o głosowanie”.  

Głosowało 18 radnych: „za” - 18; „przeciw” - 0; „wstrzymujących się” - 0. 

20. Józefa Błajet    za 

21. Alina Borkowska   za 

22. Kacper Ćwikliński   za 

23. Nikodem Dolata   za 

24. Anna Falkowska   za 

25. Andrzej Hłond   za 

26. Zbigniew Jaszczuk   za 

27. Paweł Koperski   za 

28. Lidia Kowal    za 

29. Witold Mrówczyński   nieobecny 

30. Karol Nojgebauer   za 

31. Aleksandra Nowakowska  za 

32. Henryk Popławski   za 

33. Adrian Przybyła   za 

34. Paweł Sikora    za 

35. Magdalena Siwak   za 

36. Edyta Szóstak-Ławińska  za 

37. Ryszard Ulatowski   za 

38. Maciej Wrzesiński   za 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „wysoka rado, dziękuję, 100% 

głosów za. Stanowisko zostało przyjęte. 100% głosów całej rady. Bardzo dziękuję”. 

Pkt 20. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „przechodzimy do punktu 

20: „Wnioski i oświadczenia radnych.” Pozwólcie państwo, że zacznę od punktu 1: 

„Podziękowania Wojewody Kujawsko-Pomorskiego”, które wpłynęły ze względu na nasze 

przekazane środki dla Powiatu Kłodzkiego, kiedy nastąpiła powódź. Pan Wojewoda 

Kujawsko-Pomorski Michał Sztybel skierował podziękowania, które zostały państwu tutaj 

wyświetlone. Nie będę ich odczytywać. Pan wojewoda dziękuje, uznaje wysoką radę i 
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decyzję, którą rada podjęła o przekazaniu środków. Kieruje do nas podziękowania i ogromne 

uznanie, że podjęliśmy taką inicjatywę. Punkt 2: „Podziękowanie Zarządu Powiatu 

Kłodzkiego”. Szanowni państwo przekazaliśmy 100 000 zł dla Powiatu Kłodzkiego w którym 

powódź tam zostawiła straszne spustoszenie dziękuję, bardzo dziękuję. I to spowodowało, że 

Powiat Żniński przekazał dla Powiatu Kłodzkiego 100 000 zł. Jak mówiłam wcześniej-wysoka 

rado, chciałabym, abyście w krótkim filmie wysłuchali podziękowań od przedstawicieli 

Zarządu Powiatu Kłodzkiego. Bardzo proszę. Bardzo dziękuję panu za przedstawienie tego 

filmu. Widzieliście państwo, że to spustoszenie i te słowa podziękowania idą w parze z 

ogromnym sercem z jednej i z drugiej strony. Wysoka rado, jesteśmy kilka dni przed 

świętami Bożego Narodzenia i przed nowym rokiem 2025. Pozwólcie państwo, że jako 

przewodnicząca rady skieruję do całej Rady, do Zarządu Powiatu, jak i dla wszystkich 

mieszkańców, wszystkich pracowników Starostwa Powiatowego życzenia, które chciałabym, 

aby zostały w państwa sercu na cały kolejny rok. Żebyście państwo usiedli przy stole z 

rodziną, z najbliższymi. Żebyście państwo po wspominali wszystko to co było w minionym 

roku, wszystko to dobre. Żebyśmy byli lepszymi ludźmi żebyśmy widzieli drugiego człowieka, 

ale żeby ten czas świąteczny był dla nas taki pełen radości i pełen spotkań z naszymi bliskimi, 

bo zawsze na to mamy bardzo mało czasu jako radni, jako społecznicy. Wysoka rado, 

szanowni państwo, niech rok 2025 rzeczywiście będzie taki optymistyczny. Bądźmy 

bezpieczni, abyśmy mieli ten rok właśnie bezpieczny spokojny, oby nic złego się nie 

wydarzyło, abyśmy mogli się tylko cieszyć samych dobrych osiągnięć i spotkań, żeby ten rok 

rzeczywiście był taki optymistyczny, jak dzisiaj tyle tych optymistycznych wypowiedzi i 

dobrych słów od rady. Bądźmy radą, która się wspiera, która rozmawia, która wnosi nowe 

pomysły. Niech ten rok właśnie dla naszej rady będzie taki twórczy, jak był do tej pory. 

Spotykaliśmy się tu od 7 kwietnia i pracujemy razem, rozmawiamy, dyskutujemy, 

wnioskujemy i chcemy jak najlepiej dla Powiatu Żnińskiego. Więc życzę, żeby ta wspólna 

droga całej rady powiatu dla naszych wszystkich mieszkańców rady powiatu na ten 2025 rok 

była jak najlepsza. Życzę tego sama sobie i wszystkim państwu. Dziękuję bardzo. Pan Henryk 

Popławski prosi o głos”. 

Radny Henryk Popławski – „pani przewodnicząca, wysoka rado, panie starosto. Ja 

jeszcze nie w nastroju świątecznym noworocznym. Chciałbym się odnieść do interpretacji, 

jaką składałem za pośrednictwem pani przewodniczącej do pana starosty i odpowiedzi, jaką 

otrzymałem. Odpowiedź otrzymałem bardzo wyczerpującą. Ja może nakreślę, czego 
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dotyczyła interpelacja i jaka była odpowiedź. Wystąpiłem do pana starosty z interpelacją w 

sprawie podjęcia, zainicjowania działań zmierzających do zabezpieczenia opieki nad osobami 

niesamodzielnymi w sytuacjach kryzysowych. Powiem bardziej przejrzyście-w gminie Barcin 

zdarzyły się przypadki w krótkim odstępie czasu co najmniej 2, a wiem, że było więcej, gdzie 

doszło do sytuacji, gdzie osoba kompletnie niesamodzielna w jednym przypadku, wręcz w 

stanie wegetatywnym, znajdowała się pod opieką członka rodziny. Ja może skupię się na tym 

jednym przypadku. 60-letni syn zajmuje się 90-letnią matką. Matka niechodząca, leżąca, bez 

kontaktu z otoczeniem, wymagająca zarówno karmienia, wykonywania zabiegów 

higienicznych. Ktoś musi zajmować się nią cały czas. Pech doprowadził do tego, że syn 

dostaje wylew. Oczywiście zgodnie z zasadą prawa marfiego, jak coś może pójść źle, to 

pójdzie jeszcze gorzej. Sytuacja ma miejsce w piątek po południu, gdzie nie działają już 

jednostki MOPS-u, nie działają inne jednostki. Przyjeżdżają ratownicy, podejmują decyzję o 

potrzebie natychmiastowej hospitalizacji opiekuna, a w drugim pokoju leży osoba całkowicie 

pozbawiona możliwości funkcjonowania samodzielnie. Ratownicy nie mają instrumentu, 

który pozwalałby im zabezpieczyć drugą osobę, bo nie mają takiego instrumentu. Zadziałała 

poczta pantoflowa, zadziałała jakaś taka solidarność sąsiadów. No i zaczęło się nakręcanie 

akcji. Tu z tego miejsca chciałbym bardzo podziękować pani dyrektor pomocy społecznej z 

Barcina, która będąc kilkaset kilometrów od miejsca zamieszkania na uroczystości 

rocznicowej swojego własnego ślubu. Odbiera telefon, uruchamia pracownika socjalnego, 

który oczywiście prawo marfiego, też jest w tym czasie na urlopie i przyjmuje córkę, która 

przyjechała z zagranicy. Pracownik socjalny zostawia rodzinę w domu i zaczyna działać. Udało 

się zorganizować, zabezpieczyć opiekę nad osobą niesamodzielną przez piątek, sobotę, 

niedzielę. No w poniedziałek już MOPS działał, więc maszyna ruszyła. Ruszyła cała procedura. 

Zaczęło się całe załatwianie dochodzącej pomocy to wszystko zadziało. Tyle, że okres ten od 

piątku po południu do poniedziałku tak naprawdę, gdyby nie działanie osób no w sumie 

przypadkowych, które zaczęły to załatwiać to do poniedziałku ta kobieta by już nie żyła. Ona 

nie umarłaby z głodu, bo przy 40 kg wagi to tylko zapotrzebowania nie ma tak dużego, ale z 

pragnienia, chociażby, z braku leków. I tu się rodzi potrzeba zorganizowania takiego systemu 

awaryjnego, który pozwalałby na interwencję w takich sytuacjach. Ja dostałem odpowiedź. 

W odpowiedzi mam opisany system, jak działa jest mowa na temat tego łóżka, które zostało 

stworzone w jednym z domów. To wszystko jest, tylko nie przewiduje się sytuacji, takich 

skrajnych, gdzie dochodzisz do no w sumie tragedii. No i moim dążeniem byłoby panie 
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starosto powołanie jakiegoś zespołu, który by zaczął nad tym pracować. Nie wiem-włączyć w 

to gminy, żeby to był zespół międzygminny. Zaproponować współpracę gminom, bo problem 

jest ważny. Takich sytuacji będzie więcej. Drugi przypadek w Barcinie, który wydarzył się w 

zasadzie w przeciągu tygodnia czasu. Mąż opiekował się żoną-analogiczna sytuacja. I w tym 

momencie ratownicy nie mają instrumentu do działania. Instytucje powołane do tego, żeby 

zajmować się opieką nad osobami niepełnosprawnymi niesamodzielnymi nie działają 24 

godziny na dobę, a nawet jeżeli-tak jak w Podobowicach-jest to łóżko, to nie ma tego 

instrumentu, który by pozwolił przewieźć tego człowieka. A nie może się tym zajmować nikt 

przypadkowy, bo ci ludzie z reguły wymagają podawania leków. A nie mogą leków podawać 

osoby przypadkowe, bo mogą zrobić więcej złego niż dobrego. Nie wiem, czy nie byłoby 

rozwiązaniem na przykład zaproponowanie gminom, żeby partycypowały w utrzymaniu 

jednego dwóch łóżek awaryjnych w naszym centrum zdrowia, które dysponuje również 

transportem, który mógłby w takich sytuacjach zadziałać. Jeżeli doszłoby do takiego 

porozumienia, doszłoby do zorganizowania takiego telefonu kryzysowego, bo przecież tych 

osób udzielających pomocy, ratowników nie ma tak dużo. Raptem centrum zdrowia tu u nas 

obsługuje. Jest karetka w Barcinie. Można dostarczyć numer telefonu i wykorzystywać to 

tylko i wyłącznie w sytuacjach kryzysowych, podbramkowych, ale na tym musielibyśmy się 

pochylić, bo to jest naprawdę problem Wyobraźcie sobie człowieka, który nie jest w stanie 

wziąć szklanki wody, żeby się napić, leżącego przez 3 dni. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu Henrykowi 

Popławskiemu. Pan starosta Zbigniew Jaszczuk”. 

Starosta Żniński Zbigniew Jaszczuk – „więc proszę państwa temat jest mi znany, bo 

Heniu mi tą sprawę przedstawiał. Jest faktycznie miejsce, łóżko, lokalizacja w DPS-ie w 

Podobowicach na takie awaryjne sytuacje. Natomiast myślę problem się zdecydowanie 

zmieni i poprawi, bo jak państwo wiecie w żnińskim szpitalu ma być utworzony oddział 

geriatryczny i wtedy będzie podstawa i możliwości wydzielenia takiego pomieszczenia. No 

myślę, że jest to możliwe w tym sensie i byśmy takie miejsce, taki pokój zorganizowali w 

ramach tego oddziału geriatrycznego, który ma powstać w żnińskim szpitalu”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „pan Henryk, proszę 

bardzo.” 

Radny Henryk Popławski – „ja sądzę panie starosto, że jeżeli zaproponuje się gminom 

nawet partycypację w kosztach i uczestnictwo w takim programie na pewno podejmą 
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Przewodniczący Rady 

Aleksandra Nowakowska 

wyzwanie, bo to jest problem, który będzie nas wszystkich dotykał. Także chyba tylko po 

prostu dać impuls. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję panu Henrykowi 

Popławskiemu. Są jak rozwiązania, słyszę, są pomysły. Pan starosta przekazał. Bardzo proszę, 

prosił o głos pan wiceprzewodniczący rady pan Paweł Koperski”. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Paweł Koperki - „pani przewodnicząca, wysoka 

rado, jestem po rozmowie z panem sołtysem sołectwa Gościeszyn i prosił mnie, żeby w jego 

imieniu, w imieniu całej Rady Sołeckiej oraz mieszkańców wsi Gościeszyn podziękować panu 

staroście oraz całemu Zarządowi za remont drogi w Gościeszynie oraz Zarządowi Dróg 

Powiatowych za dobrą współpracę przy realizacji tej inwestycji. Dziękuję”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „dziękuję 

wiceprzewodniczącemu rady panu Pawłowi Koperskiemu. Wysoka Rado życzenia już były”.  

Pkt 21. Zakończenie sesji. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandra Nowakowska – „Dotrwaliśmy, dobrnęliśmy 

do punktu 21: „zakończenie sesji”. Wysoka rado, zamykam obrady VI sesji Rady Powiatu w 

Żninie. 

Obrady VI sesji Rady Powiatu w Żninie w dniu 19 grudnia 2024 roku zakończono o 

godz. 12:25. 

Na tym protokół zakończono.  

 

 

Protokołowała: Patrycja Tafelska – Pomoc administracyjna w Biurze Rady i Zarządu 
Powiatu w Żninie. 

 
Wersja audio – video obrad VI sesji znajduje się w linku: https://powiatzninski.tv-
polska.eu/film/547992-vi-sesja-rady-powiatu-w-zninie---19-12-2024-r- 


